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Andreas Erlandsson (S), Ordförande  
Lucas Lodge (M) 1:e vice ordförande  
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Anton Sejnehed (S)  
Marie Holmgren (S) jäv § 294 
Anita Hultgren (S) § 294  tjänstgör för Marie Holmgren (S)  
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Övriga deltagare 
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Paragrafer 
§§ 278-314 

Justeringens plats och tid 
Digital justering vid den tid som anges i den digitala signaturen på protokollets sista sida.  
        
Andreas Erlandsson (S)   Leif Axelsson (SD)  
Ordförande   Justerare 
 
Linn Helmner 
Sekreterare   
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§ 278  Dnr 23-71 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Leif Axelsson (SD) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 279  Dnr 23-70 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 280  Dnr KS 2024/000788-1 

Lägesbild och åtgärdsplan för det brottsförebyggande 
arbetet 2025-2026  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunövergripande lägesbild över brottsligheten och plan för brottsförebyggande åtgärder för 

perioden 2025-2026, i enlighet med Lag (2023:196) om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete godkänns.  

2. Kommunstyrelsens arbetsutskott ges rätt att teckna IOP-avtal med civilsamhället inom ramen för 
åtgärderna i föreliggande åtgärdsplan fram till och med 2024-12-31.  

Ärendet 
Ungdomsenheten har i samverkan med polis, kommunala verksamheter och lokala BRÅ 
(Brottsförebyggande rådet) tagit fram en lägesbild som beskriver brott och trygghet i Oskarshamn 
kommun. Lägesbilden inkluderar även en omvärldsbevakning (övriga kommuner i Kalmar län och 
riket) samt underlag som bedöms komplettera statistiken. 
 
I lägesbilden identifieras fem (5) problembilder som bör prioriteras högt då de är allvarliga och/eller 
ökar över tid. Problembilderna nedan utgör tillsammans med identifierade ”riskområden” grund för 
åtgärdsplanen 
 

• Tillgång till narkotika 
• Våld mot barn och särskilt utsatta grupper 
• Bedrägerier genom social manipulation 
• Trygghet i offentlig miljö (särskilt fokus på kvinnors trygghet utomhus kvällstid) 
• Barn som växer upp med låg ekonomisk standard 

 
I åtgärdsplanen lyfts även andra problembilder från lägesbilden, vilka bör prioriteras under den 
aktuella perioden. Områdena är viktiga för att minska riskerna för brott eller att kommunen har 
befintliga åtgärder riktade mot problemen som bör fortsätta och stärkas eller områden där insatser 
behöver påbörjas. Det rör sig om följande områden: 
 

• Barn och unga i riskzon för kriminalitet 
• Välfärdsbrott  
• Myndighetssamverkan i tillsyn-kontrollprocesser 
• Användning av cannabis och andra droger 
• (O)trygga skolmiljöer 
• Utmaningar i föräldraskapet 

 
Åtgärdsplanen innehåller även prioriterade fokusområden för kommunala verksamheter med stor 
påverkan på social respektive situationell prevention. 
 
Under varje problembild i åtgärdsplanen finns ett antal konkreta åtgärder som kommunen ska 
genomföra. Några av åtgärderna är mindre omfattande medan andra är mer omfattande. Inom en 
del områden pågår redan åtgärder medan andra åtgärder är nya. En del åtgärder kan genomföras i 
en avgränsad verksamhet medan andra åtgärder kräver samverkan mellan fler aktörer för att kunna 
verkställas. Ansvarsfördelning och tidsplan kommer att utarbetas efter beslut av åtgärdsplan. 
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Åtgärdsplanen följs upp i lokala BRÅ och rapporteras till kommunstyrelsen årligen. 

Bakgrund 
Lagstiftning  
Lag (2023:196) om kommuners brottsförebyggande arbete trädde i kraft den 1 juli 2023 och innebär 
att kommunerna får ett delat brottsförebyggande ansvar med polismyndigheten. För att uppfylla 
lagkraven ska Oskarshamn kommun ta fram en lägesbild och åtgärdsplan, ansvara för att samordna 
det brottsförebyggande arbetet inom kommunens geografiska område och säkerställa att det finns 
en samordningsfunktion som är kontaktpunkt för externa aktörer, samt bidra till att information om 
det brottsförebyggande arbetet sprids till invånare och andra relevanta aktörer. Utöver detta ska 
kommunstyrelsen, eller den nämnd som kommunfullmäktige beslutar, ansvara för ledningen av 
kommunens brottsförebyggande arbete och kontinuerligt rapportera om det brottsförebyggande 
arbetet till kommunfullmäktige.  
Detta ärende syftar till att säkerställa att Oskarshamn kommun uppfyller lagkravet om lägesbild och 
åtgärdsplan. Lägesbild och åtgärdsplan ska årligen följas upp och uppdateras senast vartannat år. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barnrättsperspektivet är en central del i det brottsförebyggande arbetet och ska genomsyra alla 
insatser som riktar sig till barn och unga. Barn och ungas perspektiv lyfts specifikt i den samlade 
lägesbilden både kopplat till deras livsvillkor, utsatthet för brott och deras upplevda trygghet. 
Samtliga åtgärdsförslag syftar att långsiktigt bidra till bättre levnadsförhållande för alla invånare i 
Oskarshamn kommun. Det finns dock ett extra fokus på barn och ungdomar genom att flertalet av 
insatserna syftar till att minska risken för att barn och ungdomar hamnar i missbruk eller kriminalitet. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från BRÅ:s kansli föreslås att kommunövergripande lägesbild över 
brottsligheten och plan för brottsförebyggande åtgärder för perioden 2025-2026, i enlighet med Lag 
(2023:196) om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete, godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 211, beslut enligt förslaget från BRÅ:s kansli 
med följande tillägg;  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott ges rätt att teckna IOP-avtal med civilsamhället inom ramen för 
åtgärderna i föreliggande åtgärdsplan fram till och med 2024-12-31.  

Dagens sammanträde 
Chef för ungdomsenheten och samordnare på BRÅ:s kansli Ann-Sofie Lagercrantz föredrar ärendet 
och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, BRÅ:s kansli  
Lägesbild 2024  
Åtgärdsplan 2025-2026  
KSAU 2024-11-12, § 211 
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Skickas till 
 
För kännedom: 
Kommunfullmäktige  
Bildningsförvaltningen/Bildningsnämnden 
Socialförvaltningen/Socialnämnden  
Utvecklingsenheten 

För åtgärd: 
BRÅ:s kansli  
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§ 281  Dnr KS 2024/000838-1 

Driftbudget 2025, VP 2026-2028 med prioriteringar, 
inriktningar och uppdrag 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
1. Budget för år 2025 och verksamhetsplan för år 2026-2028 fastställs enligt följande:  

Verksamheter, inklusive kapitalkostnader (i tkr) 

Budgetram 2025 2026 2027 2028 

Kommunfullmäktige 2 586 2 614 2 651 2 688 

Kommunstyrelsens verksamheter 163 531 175 675 181 094 185 422 

Tekniska kontoret 121 130 125 916 115 847 117 914 

Samhällsbyggnadsnämnden 28 549 29 765 32 592 33 159 

Bildningsnämnden 822 964 822 947 838 910 839 420 

Socialnämnden 790 870 803 498 815 458 825 096 

Valnämnden 28 424 0 0 

Revision 1 105 1 103 1 105 1 107 

Övrig finansiell verksamhet 110 565 161 584 215 270 268 098 

Skatteintäkter - 1 611 602 - 1 671 873 - 1 728 910 - 1 790 766 

Generella statsbidrag - 454 421 - 467 892 - 478 838 - 483 604 

Finansnetto - 21 475 - 21 475 - 21 475 - 21 475 

Utdelning kommunala bolag 0 0 0 0 

 
2. Föreliggande förslag i övrigt avseende årsbudget 2025, verksamhetsplan 2026-2028 med mål, 

löften, taxor, uppdrag, politiska inriktningar och kommentarer fastställs enligt dokumentet 
”Budgetberedningens förslag till driftbudget 2025-2028”. 

3. Kommunstyrelsen, tekniska kontoret, fastighetsavdelningen, för 2025 får en rabatt på 
internräntan motsvarande 4,5 miljoner kronor. Det innebär att de interna hyrorna för 
verksamheterna får en hyresökning på 3,5%.    

4. Bildningsnämnden, fritidskontoret, får för 2025 en rabatt på internräntan motsvarande 281 000 
kronor för Be-Ge Hockeycenter, Arena Oskarshamn.  
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5. De finansiella målen för kommunen ska vara:  

- Målet för driften ska vara  

- Resultat* som andel av skatter och bidrag ska lägst uppgå till 1% per år.  

* Med resultat avses resultatet före finansiella poster inklusive utdelningar från kommunala 
bolag. I resultatet ska synnerliga skäl och kostnader för strategiska inlösen av pensioner inte 
räknas in. Inlösen av pension innebär att kommunen gör medvetna strategiska val för att 
minska pensionsskulden över tid.   

- Målet för skattefinansierade investeringar är fortsatt att självfinansieringsgraden av de 
skattefinansierade investeringarna ska vara minst 70%. Självfinansiering innebär att 
investeringsvolymen består av kommunens skattefinansierade avskrivningar plus 
driftsresultat enligt resultatmålet. Den andel av investeringar som är medfinansierade 
externt, till exempel mervärdespengar, Leader och Boverket med flera ska inte ingå i målet.  
Självfinansieringsgrad i procent beräknas genom skattefinansierade avskrivningar + 
driftsresultatet enligt resultatmålet/skattefinansierade investeringar. 

- Investeringsmålet kommer att mätas över mandatperioden (2023-2026). Målet behöver inte 
uppfyllas för varje enskilt år. Vid mandatperiodens utgång får investeringarna inte överstiga 
skattefinansierade avskrivningar + driftsresultatet enligt resultatmålet + lånefinansiering för 
åren 2023-2026.  

6. Kommunstyrelsen ges rätt att inom kommunstyrelsens budgetram besluta om budget för 
verksamheter underställda kommunstyrelsen.  

7. Kommunstyrelsen ges rätt att besluta om att omfördela medel mellan kommunstyrelsens 
verksamheter samt tekniska kontorets verksamheter.  

8. Kommunstyrelsen ges rätt att under 2025 omsätta lån, det vill säga låna upp belopp 
motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 2025. 

9. Kommunstyrelsen ges rätt att under år 2025 nyupplåna, det vill säga öka kommunens skulder 
under år 2025, med totalt 200 000 000 kr. 

10. Såsom för egen skuld ingå borgen för Byggebo i Oskarshamn AB:s låneförpliktelser upp till ett 
totalt högsta lånebelopp om 1 075 000 000 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader. Vid 
nyupplåning inom fastställd borgensram ska Byggebo i Oskarshamn AB redovisa en 
amorteringsplan för varje lån utifrån investeringens nyttjandeperiod. 

11. Såsom för egen skuld ingå borgen om 50% för Oskarshamn Energi AB:s låneförpliktelser upp till 
ett totalt högsta lånebelopp om 138 000 000 kr, jämte därpå löpande ränta och kostnader. 
Borgensåtagandet ska vara solidariskt fördelat utifrån ägarandel. 

12. Borgensavgift fastställs till 30 punkter för år 2025. 
13. Borgensavgiften för Oskarshamn Energi AB fastställs till 40 punkter för år 2025.  
14. Borgensavgiften för Byggebos fastighet Gripen 20 fastställs till 10 punkter för år 2025. 
15. Internbanksavgiften fastställs till 40 punkter för år 2025. 
16. Gällande räntevillkor för såväl in- som utlåning gentemot bank även ska gälla internt inom 

kommunkoncernen för samtliga enheter som ingår i koncernkontostrukturen. 
17. All facklig nedsättning av tid samt friskvårdsbidrag ska belasta kommunstyrelsens budget. 
18. Kommunstyrelsen respektive verksamhetsnämnderna ska besluta om användningen av riktade 

statsbidrag som uppgår till minst 5 miljoner kronor.  
19. Kommunstyrelsen har rätt att besluta om omfördelning av medel från övrig finansiell verksamhet 

till andra verksamheter till ett belopp om högst 10 miljoner kronor per år.  
20. Kommunstyrelsens budget för snöröjning ska inkluderas i ordinarie budgetuppföljning och 

hanteras enligt gällande ekonomi- och verksamhetsstyrningsregler.  
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21. Bildningsnämnden ska inom sin budget finansiera avgiftsfria lovaktiviteter för barn och unga.  
22. Information om facklig samverkan noteras som mottagen.  

Kommunstyrelsens beslut  
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovan;  
 
1. Kommundirektören får i uppdrag att föreslå hur kommunstyrelsens budget ska fördelas mellan 

förvaltningarna.   
2. Respektive förvaltningschef i kommunstyrelsens verksamheter får i uppdrag att föreslå hur 

förvaltningens budget ska fördelas mellan verksamheterna.   
3. Ekonomichefen ges rätt att för kommunstyrelsens räkning under år 2025 omsätta lån, det vill 

säga låna upp belopp motsvarande belopp på de lån som förfaller till betalning under år 2025. 
4. Kommunstyrelsens arbetsutskott har rätt, att för kommunstyrelsens räkning under år 2025 

nyupplåna, det vill säga öka kommunens skulder under år 2025, med totalt 200 000 000 kr. 
5. Del av beslut i kommunstyrelsen 2024-06-19 § 184 avseende fördelning av Migrationsverkets 

ersättning för nyanlända personers etablering och introduktion (nyschablon) upphävs och ersätts 
med följande beslut för perioden 2025-2028: 

- Socialnämnden: del avseende initiala kostnader för ekonomiskt bistånd, enligt utfall.  
- Bildningsnämnden: Höjningen i schablon ersättningen tillfaller nämnden, enligt regeringens 

motivering till höjt schablonbelopp.  
- Återstående del fördelas med 40% till bildningsnämnden, 35% kommunstyrelsen och 25% till 

socialnämnden.   

6. Förslaget från kommunfullmäktiges presidium om en utökad budgetram om 118 tkr för 
revisionen år 2025 noteras som mottagen.  

Reservationer 
Leif Axelsson (SD), Elin Vågerud (SD) och Ted Nyberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Sverigedemokraternas driftbudget 2025 och verksamhetsplan 2026–2028 samt taxor och 
avgifter.  
 
Ingemar Lennartsson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Kristdemokraternas driftbudget 
2025 och verksamhetsplan 2026–2028 samt taxor och avgifter. 
 
Karl-Erik Gustavsson (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Liberalernas förslag till driftbudget 
2025 och verksamhetsplan 2026–2028 samt taxor och avgifter.  
 
Fredrik Jonasson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets förslag till driftbudget 
2025 och verksamhetsplan 2026–2028 samt taxor och avgifter.  
 
Magnus Larsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för Centerpartiets förslag till driftbudget 
2025 och verksamhetsplan 2026–2028 samt taxor och avgifter. 
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Ärendet 
Kommunfullmäktige ska besluta om Driftbudget 2025, verksamhetsplan 2026–2028 samt taxor och 
avgifter. Teknisk ram och prioriteringar antogs innan sommaren i kommunstyrelsen men ska nu efter 
ytterligare arbete i nämnder/styrelse och budgetberedning under hösten slutligen fastställas i 
kommunfullmäktige.  

Modell för prislappsbudget 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-05-23, § 173, om att anmäla intresse för att delta i SKR:s 
(Sveriges kommuner och regioners) projekt Prislappsbudget. Projektet drivs under ett år och 
kommer tillämpas från och med driftbudget 2025, VP 2026–2028  

Prislappsmodellen innebär att driftbudgeten för förvaltningarna kommer baseras på tekniska ramar 
som utgår ifrån olika parametrar kopplat till demografi/strukturella förutsättningar med ett inbyggt sätt 
för uppräkning av föregående års ramar men med en rörlighet kopplat till demografin. Påverkan på 
den tekniska ramen utöver vad demografin/strukturella förutsättningar ger kan enbart göras genom 
prioriteringar som beslutas politiskt. Dessa prioriteringar kan både vara tillskjutande av medel för ett 
ändamål eller ett avdrag för ändrad verksamhet.  

Nämnderna/styrelse har tilldelats en teknisk ram och ett uppdrag att komma med förslag till önskade 
prioriteringar/fördjupning av ett valt fokusområde. Budgetberedningen har tagit del av respektive 
nämnds/styrelse prioriteringar och föreslår kommunstyrelsen vilket fokusområde eller verksamhet 
som ska fördjupas i.  

Prioriteringsutrymmet ska för de första projektåren innehålla prioriteringar kopplat till ”omställning” 
för att värna om verksamheterna och inte mana till för snabba förändringar i samband med övergång 
till en ny budgetmodell. 
 
Den tekniska ramen och prioriteringarna antogs innan sommaren i kommunstyrelsen och ska sedan 
fastställas i november av först kommunstyrelsen och därefter kommunfullmäktige. Antagna 
prioriteringar har inte ändrats, men ytterligare prioriteringar har tillkommit under höstens process 
med utgångspunkt i det underlag som styrelse/nämnder lämnade in under våren.  

Efter redovisning av fokusområden under december ska budgetberedningen bedöma om det 
förekommer prioriteringar, effektiviseringar etc. inom fokusområdena. Detta sker under 
nästkommande års budgetprocess. Budgetberedningen tar fram förslag till kommunstyrelsen. Beslut 
om effektiviseringar avräknas från ”omställningen” i kommande budgetprocesser. 
 
Beredning av ärendet  
Socialdemokraterna och Moderaterna lämnade 2024-10-18 in sitt yrkande, tillika 
budgetberedningens förslag. Övriga partier lämnade in sina yrkanden med utgångspunkt från 
ovanstående förslag 2024-10-28. 

Sex förslag till driftbudget samt yrkanden har inkommit avseende driftbudget 2025 och 
verksamhetsplan 2026–2028 och presenteras i bilagor till tjänsteutlåtandet inför kommunstyrelsens 
beredning av ärendet:  

• Budgetberedningen (Socialdemokraterna och Moderaterna)  
• Centerpartiet  
• Kristdemokraterna  
• Kustlandspartiet  
• Sverigedemokraterna  
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• Vänsterpartiet  

 
Revisionens budgetäskande  
Kommunfullmäktiges presidium har berett revisionens budgetäskande och föreslår en utökad 
budgetram om 118 tkr inför 2025. Se bilaga 15. Presidiets förslag prövas av kommunfullmäktige och 
innebär att årets resultat minskas. I kommunstyrelsen hanteras förslaget som en information.  

Facklig samverkan  
Den centrala samverkan behandlade budgeten vid sammanträde 2024-11-11. Samverkan 
avslutades i oenighet och fackliga yrkanden samt samverkansprotokollet bifogas tjänsteutlåtandet i 
bilaga 14. I budgetprocessen ingår också att de fackliga organisationerna får lämna in preliminära 
yrkanden och dessa besvaras i budgetförslaget.  
 
I ett tjänsteutlåtandet från kommunledningsförvaltningen föreslås inför kommunstyrelsens beredning 
enligt följande;  
 
- Driftbudget 2025 och verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och avgifter fastställs enligt 
budgetberedningens tillika Socialdemokraternas och Moderaternas förslagspunkter 1–26 i 
dokumentet ”Budgetberedningens förslag till driftbudget 2025 VP 2026–2028.  
 
- Förslaget från kommunfullmäktiges presidium om en utökad budgetram om 118 tkr för revisionen 
år 2025 noteras som mottagen.  
 
- Information om facklig samverkan noteras som mottagen.  
 
Efter kommunstyrelsens beredning i ärendet föreligger Socialdemokraternas och Moderaternas 
förslag inför beslut i kommunfullmäktige.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Konsekvenserna är beskrivna utifrån hur det ser ut idag.  

Sammanvägt  
Budgeten bedöms ha positiva konsekvenser för barn och unga. Budgeten innebär fortsatta 
satsningar för barn och unga gällande utbildning, fritidssysselsättning och sociala insatser.  

Ingen del av budgeten bedöms ha en negativ effekt för barn och unga.  

Beskrivning av de olika delarna 
 
Tidigare besparingar återkallas 
Inför budget 2023 gjordes ett antal förändringar i verksamheterna med anledning av den 
ekonomiska situationen. Några av dessa delar tas nu tillbaka och återställs. Det handlar dels om att 
resurser tillförs bildningsnämnden för att utöka städningen av förskolor och skolor. Ytterligare 
resurser för städning av enheterna kommer att vara positivt, men bildningsnämnden behöver i nästa 
steg prioritera hur resurserna ska användas gentemot respektive verksamhetsgren.  

Tekniska kontoret fick en minskad budget för att pedagogiska måltider i form av frukost och 
mellanmål togs bort i förskolan och fritidshem. Den pedagogiska måltiden vid lunchen har funnits 
kvar under hela perioden. I budgeten tillförs medel för pedagogiska måltider. Syftet med 
pedagogiska måltider är att använda måltiden som ett tillfälle för lärande. Under en pedagogisk 
måltid kan man prata om livsmedel, matsvinn, matkulturer, vad kroppen behöver för att må bra eller 
vad man äter idag jämfört med förr i tiden. Vuxna fungerar också som förebilder och stöd i 
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måltidssituationen. Resurser tillförs, men hur dessa ska användas styrs inte i budgeten. Resurserna 
kan innebära att man inför motsvarande system som tidigare eller att man utökar antalet 
medarbetare som kan äta pedagogiska måltider vid lunchen. Resurserna tillförs tekniska kontorets 
budget, men beslut om pedagogiska måltider ska tas i samverkan mellan förvaltningscheferna för 
bildningsförvaltningen och tekniska kontoret. Innan beslut ska frågan samverkas inom 
bildningsnämndens samverkanssystem där medarbetare ska möjlighet till delaktighet. Att fler vuxna, 
oavsett situation, äter pedagogiska måltider med de yngsta barnen bedöms ha positiv effekt.  

Meningsfull fritidssysselsättning 
Budgeten innebär satsningar på föreningslivet i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2024-09-
09 § 94. Flera av satsningarna riktar sig särskilt till barn och unga och förväntas därför bidra positivt 
till deras fritidssysselsättning. Närmare konsekvenser för barn och unga återfinns i det aktuella 
ärendet.  
 
Budgeten innehåller vidare satsningar på sommarlovsbiljetter för unga i kollektivtrafiken. Region 
Kalmar län utformar reglerna för den produkt som kommunerna erbjuds köpa. Utformningen och hur 
kommunen väljer att köpa produkten kan komma att påverka vilka unga som berörs av satsningen.  
 
Sommarlovsbiljetter bedöms vara positiv för de unga som berörs, särskilt positivt bedöms det vara 
för unga som bor längre ifrån aktiviteter. Närmare konsekvenser för unga finns i bildningsnämndens 
beslut 2024-04-24 § 53.   

Avgiftsfria lovaktiviteter för barn och unga är en annan riktad insats som bedöms ha positiva effekter 
för målgruppen. Oskarshamns kommun har i många år erbjudit den här typen av aktiviteter för barn 
och unga. Aktiviteter sker under samtliga skollov. Oskarshamns kommun bör i sammanhanget se 
om aktiviteterna kan få en än mer träffsäkerhet mot de barn och unga som har särskilt stor behov av 
avgiftsfria aktiviteter. Närmare konsekvenser för barn och unga finns i bildningsnämndens beslut 
2023-12-06 § 132 och bildningsnämndens arbetsutskott 2024-10-10 § 75.   

I budgeten utökas budgeten för feriejobb för unga samt handledare för dessa. Utökningen innebär 
att fler unga kommer att kunna erbjudas ett feriejobb under sommaren. Att ungdomar får ett jobb har 
flera positiva effekter, både för den enskilde ungdomen samt för kommunen som arbetsgivare. Vi får 
en möjlighet att visa upp vår verksamhet och väcka intresse för olika yrken. Feriejobben har också 
en stor betydelse för föreningslivet i kommunen. Genom att kommunen ger föreningar möjlighet att 
ha ungdomar på feriejobb i så kan olika aktiviteter erbjudas i kommunen. Oskarshamns kommun ska 
även fortsättningsvis ta ansvar för att en del av feriejobben reserveras för ungdomar som har särskilt 
behov av att få ett feriejobb av olika anledningar. För unga som befinner sig i utsatthet eller i låg 
socioekonomi kan det därför ha särskilt positiva konsekvenser.  

Övergripande åtgärder med konsekvenser för barn och unga 
Att bildningsnämnden i budgeten får kompensation för ökade hyreskostnader för förskolan bedöms 
ha positiva konsekvenser för barn eftersom det annars hade varit tvunget att finansieras via att en 
större del av budgeten läggs på hyreskostnader och att andelen av budgeten som används för 
personal hade minskat. Att nämnden får kompensation för kostnaderna gör att det undviks. 

I budgeten för ungdomsenheten görs en förstärkning för att ytterligare kunna stärka det 
förebyggande arbetet med fokus på den lägesbild som Oskarshamn kommun har tagit fram enligt 
lagen om kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. Lägesbilden bygger på analyser från 
kommunen och polismyndigheten. Lägesbilden ska uppdateras löpande och ligger till grund för det 
arbete som kommunen enligt lag ska prioritera. En viktig grupp, enligt lägesbilden, är barn och unga. 
Satsningen bedöms därför ha positiva konsekvenser för unga.  
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Arbetsmarknadsenheten får en kraftigt utökad budget under perioden för att kommunen ska kunna 
hålla i de arbete som sedan tidigare görs. Historiskt har verksamheten till största del finansierats via 
riktade satsningar i kommunen och externa medel. För att vi ska hålla i arbetet och inte tappa fart så 
grund finansieras verksamheten i budgeten. Prioriterade målgruppen är fortsatt barnfamiljer och 
unga människor som befinner sig i försörjningsstöd. Att människor förflyttar sig från ekonomiskt 
bistånd till lönearbete har flera positiva effekter. För barn och unga handlar det främst om att 
familjens ekonomiska situation förändras med en möjlighet, men också självförtroende och 
förebilder. Det är positivt för barn att föräldrar går till ett lönearbete och på så sätt förflyttar sig från 
det ekonomiska biståndet.  

Avslutningsvis innebär budgeten också att frukt införs i förskoleklass, årskurs 1 och 2 på 
grundskolan. Det bedöms vara positivt eftersom det skapar förutsättningar för en likvärdighet för 
barn i lägre åldrar där fruktstund är en naturlig del av dagen. 

Dagens sammanträde 
Anton Sejnehed (S) yrkar bifall till budgetberedningens tillika Socialdemokraternas och 
Moderaternas förslag till Driftbudget 2025 och verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och 
avgifter.  
 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till Driftbudget 2025 och 
verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och avgifter.  
 
Ingemar Lennartsson (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till Driftbudget 2025 och 
verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och avgifter.  
 
Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till Driftbudget 2025 och 
verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och avgifter. 
 
Fredrik Jonasson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till Driftbudget 2025 och 
verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och avgifter. 
 
Magnus Larsson (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till Driftbudget 2025 och verksamhetsplaner 
2026–2028 samt taxor och avgifter. 
 
 
Ordföranden meddelar att de sex olika budgetförslagen ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen 
godkänner denna propositionsordning. 
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från budgetberedningen, tillika Socialdemokraternas och Moderaternas förslag till 
Driftbudget 2025 och verksamhetsplaner 2026–2028 samt taxor och avgifter samt att 
kommunstyrelsen beslutar notera informationen i punkt 2 och 3 som mottagna.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta.  
 
Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP)  
Jag ställer mig bakom Kustlandspartiets förslag till Driftbudget 2025 och verksamhetsplaner 2026–
2028 samt taxor och avgifter. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1–15  

Skickas till 

För åtgärd: 
Samtliga förvaltningar och nämnder 
Ekonomiavdelningen med förvaltningsekonomer 
 
För kännedom:  
Kommunikationsavdelningen  
Cesam  
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§ 282  Dnr KS 2024/000839-1 

Investeringsbudget 2025-2028 - Revidering 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar att revidera investeringsbudgeten för 2025-2028 i enlighet med nedan:  
 

 
 

Reservation  
Fredrik Jonasson (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för Vänsterpartiets förslag till revidering 
av investeringsbudget 2025-2028, enligt bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Ärendet 

Bakgrund 
Målet för skattefinansierade investeringar är fortsatt att självfinansieringsgraden av de 
skattefinansierade investeringarna ska vara minst 70%. Självfinansiering innebär att 
investeringsvolymen består av kommunens skattefinansierade avskrivningar plus driftsresultat enligt 
resultatmålet. Den andel av investeringar som är medfinansierade externt, till exempel 
mervärdespengar, Leader och Boverket med flera ska inte ingå i målet. Självfinansieringsgrad i 
procent beräknas genom skattefinansierade avskrivningar + driftsresultatet enligt 
resultatmålet/skattefinansierade investeringar.  

Investeringsmålet kommer att mätas över mandatperioden (2023–2026). Målet behöver inte 
uppfyllas för varje enskilt år. Vid mandatperiodens utgång får investeringarna inte överstiga 
skattefinansierade avskrivningar + driftsresultatet enligt resultatmålet + lånefinansiering för åren 
2023–2026.  
 
Nu föreligger ett förslag om revidering av investeringsbudgeten 2025-2028.  
 
Beskrivning av revidering av investeringsbudgeten 2025-2028 
I driftbudgeten för 2025-2028 finns fem politiska inriktningar som styrelsen och nämnderna ska 
arbeta med och årligen redovisa sitt arbete med. En av inriktningarna handlar om utveckling av 
idrottsanläggningar i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2024-09-09 § 94.  
Investeringsbudgeten för 2025-2028 revideras i enlighet med det underlag som kommundirektören 
har lämnat som sitt svar på det uppdrag som kommunstyrelsen har givit direktören gällande 
kostnadsberäkningar. För perioden finns också kostnader för driften upptagen i driftbudgeten. 
Kostnaderna fördelar sig i driftbudgeten mellan kommunstyrelsen, tekniska kontoret och 
bildningsnämnden.  
 
Investeringsobjektet hantera centralt i kommunen, men kommunstyrelsen, tekniska kontoret och 
bildningsnämnden kommer utifrån underlag från kommundirektören att ha möjlighet att få vissa 
kostnader kopplade till investeringsprojekten finansierade via investeringsobjektet.  

Objekt År 2025 År 2026 År 2027 År 2028

Kommunfullmäktiges beslut 
om idrottsanläggningar
2024-09-09 § 94

5 000 tkr 200 000 tkr 200 000 tkr
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När utredningarna om idrottsanläggningar kommer längre så kommer investeringsobjektet att delas 
upp mer precist mellan de olika objekten som finns omnämnda i kommunfullmäktiges beslut 2024-
09-09 § 94. 
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Kommunfullmäktige har tidigare prövat frågan om inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns 
kommun och då bedömt den som övervägande positiv för barn och unga. Konsekvenserna finns 
närmare beskrivna i kommunfullmäktiges beslut 2024-09-09 § 94.  

Ärendets behandling 
Investerings- och exploateringsbudgeten beslutades av kommunfullmäktige i maj. I 
kommunfullmäktige 2024-09-09 § 94 beslutades om inriktningar gällande utveckling av 
idrottsanläggningar. Ekonomiavdelningen har fått in två förslag till revidering av investeringsbudget 
2025–2028 med tillhörande yrkanden från följande partier:  
 

• Socialdemokraterna och Moderaterna  
• Vänsterpartiet  

Dagens sammanträde 
Andreas Erlandsson (S) yrkar bifall till Socialdemokraternas och Moderaternas förslag till revidering 
av investeringsbudget 2025-2028, enligt bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Fredrik Jonasson (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till revidering av investeringsbudget 2025-
2028, enligt bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Ordföranden meddelar att de två olika förslagen till revidering av investeringsbudget 2025-2028 ska 
prövas mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
Socialdemokraternas och Moderaternas förslag och avslå Vänsterpartiets förslag.  

Beslutsunderlag 
Bilagor 1-2 

Skickas till 

För åtgärd och kännedom: 
Samtliga förvaltningar och nämnder 
Ekonomiavdelningen med förvaltningsekonomer 
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§ 283  Dnr KS 2024/000856-1 

Månadsuppföljning oktober 2024-  Rapporterande 
nämnd, bildningsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen av bildningsnämndens månadsuppföljning i oktober 2024 noteras som mottagen.  

Ärendet 
Inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt rapporterar nämnderna vid två tillfällen per år sin 
månadsuppföljning, verksamhet och ekonomi till kommunstyrelsen.  
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i november är bildningsnämnden rapporterande nämnd  

Dagens sammanträde 
Förvaltningsekonom Malin Engström föredrar månadsuppföljningen för bildningsnämnden för 
oktober 2024, enligt underlag från bildningsnämndens uppföljning i oktober, och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att redovisningen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Månadsuppföljning bildningsnämnden oktober 2024 
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§ 284  Dnr KS 2024/000847-1 

Månadsuppföljning oktober 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Månadsuppföljning oktober 2024 för Oskarshamns kommun noteras som mottagen. 

Ärendet 
Månadsuppföljningen per 31 oktober 2024 inklusive årsprognos för 2024 har sammanställts. 
Periodens resultat per 31 oktober uppgår till +174,4 mnkr. Årets resultat för år 2024 prognosticeras 
till +77,7 mnkr. 
 
Då årets resultat för 2024 budgeterats till -47,8 mnkr innebär prognosen för årets resultat en positiv 
avvikelse gentemot budget med +125,5 mnkr. 
 
Inom verksamhetens nettokostnader finns negativ avvikelse mellan årsprognos och budget inom 
socialnämnden med –7,5 mnkr samt inom tekniska kontorets avgiftsfinansierade verksamheter med 
–4,6 mnkr och inom dess skattefinansierade verksamheter med –0,7 mnkr. Positiv avvikelse finns 
inom kommunstyrelsens verksamheter med +6,6 mnkr, bildningsnämnden med +4,0 mnkr samt 
inom samhällsbyggnadsnämnden med +1,0 mnkr. 
 
Finansnettot beräknas inbringa 72,3 mnkr mer än budgeterat. I prognosen ingår en post med 
orealiserade reavinster på 80,7 mnkr utifrån lagkravet om värdering till verkligt värde för finansiella 
tillgångar som innehas med syfte att ge avkastning eller värdestegring. Skatteintäkter och generella 
statsbidrag beräknas inbringa 17,7 mnkr mer än budgeterat. 
 
Investeringarna och exploateringarna prognosticeras till 214,8 mnkr. Det är 83,4 mnkr lägre än 
budgeterat. Investeringar inom Vattenverk och Avloppsreningsverk på de avgiftsfinansierade 
verksamheterna beräknas bli 24,2 mnkr lägre än budgeterat. Investeringarna inom de 
skattefinansierade verksamheterna beräknas bli 59,2 mnkr lägre, där är det främst inom 
kommunstyrelsens verksamheter och tekniska kontoret inte alla investeringsmedel beräknas 
användas 2024.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att informationen avseende 
månadsuppföljning oktober 2024 noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redovisar månadsuppföljningen för Oskarshamns kommun oktober 
2024 och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 285  Dnr KS 2024/000806-1 

Månadsuppföljning oktober kommunstyrelsens 
verksamheter (exkl. tekniska kontoret) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Månadsuppföljningen per oktober 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska 

kontoret) noteras som mottagen. 
2. Kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att göra en särskild uppföljning och planering för 

hantering av medel på balansen i samband med månadsuppföljningen för november 2024.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen följer upp budget och verksamhet för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive 
tekniska kontoret).  
 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med 
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas 
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Den ekonomiska redovisningen i månadsuppföljningen per oktober 2024 och årsprognosen för 2024 
visar följande, inklusive kapitalkostnader: 

 
 
Periodens händelser 
Per oktober 2024 visar avgiftsfinansierad verksamhet endast en mindre avvikelse mot budget 
medan den skattefinansierade verksamheten visar en positiv avvikelse mot budget om totalt +14,5 
mnkr, varav kapitalkostnader utgör +6,8 mnkr.  
 
I bokslutet 2023 balanserade kommunstyrelsens verksamheter medel om totalt 15,4 mnkr. De 
balanserade medlen har inneburit att verksamheterna under 2024 haft extra kostnadstäckning 
utöver budgetramen. Under perioden januari-oktober har 13,1 mnkr av dessa medel resultatförts, se 
bilaga 4. 
 
Under årets första del har det förekommit en del sjukdomar, ledigheter och vakanser samt att det har 
varit en låg kostnad för facklig tid, vilket gör att HR- och ekonomiavdelningen samt kommunkansliet 
visar en positiv avvikelse mot budget avseende personalkostnader om +2,3 mkr. 
 
Kostnaderna för jurister i samband med slutförvarsfrågan har överstigit avsatt budget och innebär ett 
underskott för kommundirektören om -0,6 mnkr. 

VFI FÖRV
Budget ack 

2024-10
Utfall ack 
2024-10

Avvikelse 
ack budget-

utfall
Budget helår 

2024
Prognos helår 

2024-10

Avvikelse 
Helår Budg- 

Prog
1 Avgift 23 Kommunledningsförvaltningen -23 40 -63 -1 0 0
2 Skatt 10 Kommunfullmäktige 1 881 1 783 98 2 258 2 258 0
2 Skatt 22 KS Kansli-och Utvecklingsenhet 58 863 51 461 7 402 70 727 68 969 1 759
2 Skatt 23 Kommunledningsförvaltningen 60 762 53 738 7 024 72 867 68 032 4 835

121 483 107 022 14 461 145 852 139 259 6 593
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Kommunstyrelsens medel för utveckling och bidrag visar en positiv avvikelse om +5,2 mnkr, men 
budgeten för kommunstyrelsen i övrigt är underfinansierad med -0,2 mnkr.  
 
Årsprognos 
Det finansiella målet är att verksamhetens nettokostnader ska uppgå till högst 100%. Årsprognosen 
för 2024 avseende skattefinansierad verksamhet visar en positiv avvikelse mot budget om totalt +6,6 
mnkr (varav kapitalkostnader utgör +7,2 mkr), vilket motsvarar 95,5%.  
 
De senaste årens stora prishöjningar av licenskostnader innebär att digitaliseringsavdelningen får 
svårt att hålla sin budget. Om utfallet efter tio månader skulle innebära fortsatt samma kostnadsutfall 
resterande del av året pekar årsprognosen på -1,7 mnkr enbart för licenskostnader. Under 2024 kan 
detta underskott hanteras genom att resultatföra de balanserade medlen om 2,9 mkr från tidigare 
års bokslut, men det kommer att innebära stora utmaningar för digitaliseringsavdelningen år 2025 
och framåt.  
 
Samma svårigheter väntar Arbetsmarknadsenheten, som har haft balanserade medel om 4 mnkr 
från tidigare års bokslut att nyttja under 2024. För att underlätta för verksamheten nästa år baseras 
prognosen på att bara nyttja 0,5 mnkr av de balanserade medlen avseende nyschablonen och 
istället täcka så mycket som möjligt av kostnaderna 2024 med överskottet som resultatföringen av 
de balanserade medlen från bokslut 2023 genererar. 
 
I årsprognosen har hänsyn tagits till att samtliga av de balanserade medlen från bokslutet 2023 om 
15,4 mnkr resultatförts för att täcka verksamheternas kostnader. 
 
Vidtagna åtgärder 
Årsprognosen för de skattefinansierade verksamheternas driftbudget visar en negativ avvikelse om -
0,6 mnkr exklusive kapitalkostnader. Underskottet härrör till stora delar från kostnader med för låg 
eller ingen kommunal budget, där vissa av kostnaderna enbart är tillfälliga under 2024 och/eller en 
följd av politiska beslut. Till följd av stora effektiviseringskrav de senaste åren finns det små 
möjligheter att täcka detta underskott inom befintlig budgetram. Då en del av kostnaderna enbart 
uppstår 2024 och då orsakar ett tillfälligt underskott bedöms det inte heller som rimligt att minska ner 
på någon annan verksamhet för resten av året, utan verksamheterna fortsätter på den inslagna 
vägen med allmän återhållsamhet.  
 
I årsprognosen förutsätts att hela den avsatta budgeten avseende KS medel för utveckling och 
bidrag används till olika politiskt beslutade insatser. Per oktober 2024 finns det ca 5,2 mnkr kvar i 
denna post att nyttja under året och ett politiskt ställningstagande skulle kunna vara att använda 
dessa medel för att täcka hela eller delar av underskottet för 2024. 
 
Frisknärvaron  
Den totala frisknärvaron för KS verksamheter (exklusive tekniska kontoret) fram till och med 
september uppgår till 94,2% (94,4%), exklusive AME och arbetsmarknadsanställningar uppgår 
frisknärvaron till 98,1% (98,3%). Målet är en frisknärvaro på 95 %. 

Statsbidrag 
Förvaltningen följer upp och redovisar statsbidrag regelbundet, se bilaga 3. 
 
Avseende statsbidragen för dygnsschablon ukrainska flyktingar finns balanserade medel sedan 
tidigare år om 6,2 mnkr. Hittills i år har förvaltningen erhållit ytterligare statsbidrag om 4,7 mnkr och 
har resultatfört 2,0 mnkr av de ackumulerade bidragen. 
 
Avseende statsbidragen för civilt försvar finns balanserade medel sedan tidigare år om 1,6 mnkr. 
Förvaltningen har erhållit 2024 års bidrag från MSB om 1,8 mnkr för civilt försvar och krisberedskap 
och har resultatfört 2,0 mnkr av de ackumulerade bidragen.  
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Investeringsbudget 
Den avgiftsfinansierade investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 15,8 mkr och hela budgeten 
förväntas nyttjas under året. 
 
Den skattefinansierade investerings- och exploateringsbudgeten för 2024 uppgår till 100,3 mnkr, 
varav 18,6 mnkr har förbrukats till och med oktober. Planering för användande av medel pågår och 
förväntad årsprognos är att 62,9 mnkr av budgeten kommer att nyttjas under 2024, en positiv 
avvikelse om 37,4 mnkr. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen är viktig då det möjliggör för verksamheterna att se de ekonomiska 
förutsättningarna för det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på 
medelsanvändningen och vid behov omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår 
ekonomisk situation behövs prioriteringar, dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om 
de ekonomiska förutsättningarna ändras kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur 
drabba barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att informationen om 
månadsuppföljningen per oktober 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exkl. tekniska 
kontoret) noteras som mottagen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 207, beslut enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen med följande tillägg;  
  
Kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att göra en särskild uppföljning och planering för 
hantering av medel på balansen i samband med månadsuppföljningen november.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Bilaga 1 Driftuppföljning 241031  
Bilaga 2 Investeringsuppföljning 241031  
Bilaga 3 Uppföljning statsbidrag 241031  
Bilaga 4 Uppföljning balanserade medel 241031  
 
Skickas till  
För åtgärd:  
Kommundirektören  
Förvaltningschef kommunledningsförvaltningen  
Förvaltningsekonomen kommunstyrelsens verksamheter 
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§ 286  Dnr KS 2024/000113-18 

Månadsuppföljning oktober 2024, Tekniska kontoret 

Kommunstyrelsens beslut 
Månadsuppföljningen per 31 oktober 2024 för Tekniska kontoret godkänns. 

Ärendet 
Månadsuppföljning per 31 oktober 2024 och årsprognos har sammanställts för Tekniska kontoret, se 
ekonomisk sammanställning i bilaga till tjänsteutlåtandet. Belopp nedan inom parentes avser 
föregående månad. 
 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och verksamhets-
styrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med helårsprognoser. Styrelser 
och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas ekonomi. 
Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 
 

Driftbudget 
Periodens händelser  
Per 31 oktober redovisar den avgiftsfinansierade VA-verksamheten en budgetavvikelse på -1,2 mnkr 
(0,0 mnkr). Den fakturerade vattenförbrukningen fortsätter vara i nivå med föregående år. VA-driften 
löper på.  
 
Per 31 oktober redovisar de skattefinansierade verksamheterna en budgetavvikelse på 5,7 mnkr 
(4,8 mnkr). Arbetet med livsmedelsupphandlingen fortsätter tillsammans med upphandlingsenheten i 
Västervik. Fastighetsavdelningens planerade underhåll har minskat enligt vårens åtgärdsplan. 
Arbete pågår med en vattenskada på en av kommunens fastigheter. Ett nytt hyressystem håller på 
att implementeras. Gatuavdelningens verksamheter fortskrider.  
 
Årsprognos 
Den avgiftsfinansierade VA-verksamheten redovisar en oförändrad årsprognos på -4,6 mnkr  
(-4,6 mnkr). Budgetavvikelsen avser det planerade underskottet som kommer balanseras mot det 
tidigare upparbetat VA-kapital på 5,2 mnkr. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna bedöms årsprognosen till -0,7 mnkr (-1,6 mnkr). 
Årsprognosen för vinterväghållningen är oförändrat -1,6 mkr och kan komma att ändras beroende på 
vädret. Kost- och städavdelningen redovisar en positiv budgetavvikelse på +0,5 mkr. De största 
avvikelserna finns på personalkostnader då vakanser/tjänster inte kommer återbesättas under året 
samt livsmedelskostnader där tidigare besparingar får alltmer effekt. Livsmedelskostnaderna 
påverkas även av de lägre intäkterna vid samtliga försäljningsställen. I övrigt finns det mindre 
positiva budgetavvikelser på kapitalkostnader. 
 
Vidtagna åtgärder 
Åtgärder i tidigare handlingsplan och åtgärdsplan har under året genomförts och ger alltmer effekt. 
Inga åtgärder vidtas för VA-avdelningens underskott som kommer balanseras mot befintligt VA-
kapital. För vinterväghållningen har inga åtgärder vidtagits då dessa underskott hanteras på särskilt 
sätt. Kostenheten har inlett ett arbete kring de sjunkande intäkterna. 
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Investeringsbudget 
Per 31 oktober uppgår budgetavvikelsen för de avgiftsfinansierade investeringarna till 23,8 mnkr 
(21,8 mnkr) och i årsprognosen 24,2 mnkr (24,2 mnkr). Budgetöverskottet kommer behöva överföras 
till 2025 då projekten är fleråriga och fortsätter nästa år. Förnyelseprojekten inom ledningsnätet 
fortskrider, solcellerna på Fredriksbergs vattenverk är på plats och det återstår inkoppling som sker i 
slutet av året, VA-utbyggnaden i Klintemåla pågår, upprustning pågår av Norra vattentornet och 
Södra vattentornet. 
 
Per 31 oktober uppgår budgetavvikelsen för de skattefinansierade investeringarna till 22,7 mnkr 
(19,5 mnkr) och årsprognosen 19,3 mnkr (15,2 mnkr). Budgetöverskottet behöver överföras till nästa 
år och avser främst två fastighetsprojekt med förskjuten projektstart samt några projekt inom 
gatuavdelningen som kommer att avslutas nästa år.  

Frisknärvaro  
Tekniska kontoret arbetar löpande och strukturerat med frisknärvaron. Målet för frisknärvaron är 
95 %. Statistiken släpar en månad men fram till 30 september 2024 uppgår frisknärvaron till 95,8 % 
(96,0 %) vilket innebär att målet är uppfyllt. 

Löften  
Tekniska kontoret har 28 st löften varav 3 st för avgiftsfinansierad verksamhet och 25 st för 
skattefinansierade verksamheter. Tre löften rapporteras ha fortsatt god måluppfyllelse och övriga 
25 st löften fortsätter ha hög måluppfyllelse. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Månadsuppföljningen gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för 
det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga. 

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att tekniska kontorets månadsuppföljning per 31 
oktober bör godkännas. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-11-
12, § 117, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande tekniska kontoret 
Bilaga 1 Drift- och investeringsuppföljning 241031 
KSNAT 2024-11-12, § 117 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
Förvaltningschef tekniska kontoret 
Ekonom tekniska kontoret 
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§ 287  Dnr KS 2024/000443-5 

Återrapportering av uppdrag - Översyn av redovisning 
av lokalt partistöd 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Återrapporteringen av uppdraget godkänns.   
2. Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att ta fram förslag på revidering av ”Regler för 

kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun” enligt föreliggande förslag. 

Bakgrund  
Det kommunala partistödet i Oskarshamns kommun utgår, i enlighet med 2 kap. § 9 andra stycket 
kommunallagen, till politiska partier som är representerade i fullmäktige. För att erhålla partistöd 
måste partiet måste partiet vara en juridisk person. Det kommunala partistödet består av ett 
grundbidrag till partierna och ett mandatbidrag per fullmäktigemandat.  
 
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att partistöd har 
använts för ändamålet att stärka de politiska partiernas ställning i den kommunala demokratin, enligt 
2 kap. 9 § första stycket i kommunallagen. Till redovisning ska även ett granskningsintyg lämnas in.  
 
I skrivelse från Socialdemokraterna och Moderaterna, 2024-06-10, uttrycks önskemål om en översyn 
av den redovisning som partierna ska lämna in. Översynen ska innebära att det i samband med 
redovisningen av partistöd 2024 ska finnas en större transparens för vad partistödet har använts till.  
Kommunstyrelsen beslutade 2024-06-19 § 192 att ge kansli- och utvecklingsenheten i uppdrag att 
genomföra en översyn av redovisningen av lokalt partistöd samt att uppdraget ska redovisas senast 
i december 2024.  

Återrapportering av uppdrag från kansli- och utvecklingsenheten  

Partistödets ändamål  
Partistöd är ett sådant ekonomiskt bidrag till politiska partier som syftar till att stärka deras ställning i 
den kommunala demokratin. Lokalt partistöd är enligt lagstiftarens mening avsett för det lokala 
partiarbetet som riktar sig till kommunmedlemmarna. Bestämmelsen är central eftersom det är i 
förhållande till detta ändamål som redovisning och granskning senare ska göras. Kommunallagens 
regler kring lokalt partistöd är avsedda att göra beslutsfattandet, utbetalningarna och uppföljningen 
mer transparent. Lagstiftningen innehåller relativt detaljerade krav på redovisning och granskning av 
hur partistödet använts – men avsikten är inte att handläggningen av det årliga beslutet om 
utbetalning ska innefatta en materiell prövning av hur ett enskilt parti faktiskt brukar sitt partistöd. 
Partiernas användning av partistödet ska bli tillgänglig för medborgarna inom ramen för den 
offentlighet som är naturligt förknippad med att ett ärende läggs på fullmäktiges bord.  
 
Syftet med granskningen av redovisningen är att säkerställa att redovisningen ger en rättvisande bild 
av hur partistödet har använts. Granskningen kan inte jämföras med en revision. Det är inte 
granskarens uppgift att uttala sig i frågan om användningen överensstämmer med ändamålet för 
partistödet.  
 
När kommuner och regioner lämnar partistöd innebär det att offentliga medel överförs till enskilda 
organisationer. Liksom när det gäller andra former av bidrag till enskilda organisationer bör någon 
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form att uppföljning ske som säkerställer att bidragen används för det som de är avsedda för. Inte 
minst har kommunens medlemmar ett berättigat intresse av få ett visst mått av insyn i hur deras 
skattemedel används. Redovisningen bidrar till systemets fortsatta legitimitet. (prop. 2013/14:5) 

Förslag till revidering av regler för kommunalt partistöd  
Nuvarande regelverket är antaget av kommunfullmäktige 2022-11-28 § 25 och är framtaget i 
enlighet med kommunallagen på förslag från Sveriges Kommuner och Regioner. Samma regler 
används av i stort sett hela kommunsverige. Med anledning av skrivelsen från Socialdemokraterna 
och Moderaterna föreslår Kansli- och utvecklingsenheten följande revideringar av ”Regler för 
kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun”;  
 
5 § Redovisning och granskning  
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har 
använts för ändamålet att stärka de politiska partiernas ställning i den kommunala demokratin, enligt 
2 kap. 9 § första stycket i kommunallagen.  
 
Av redovisningen ska det framgå om överföringar gjorts till delar av partiorganisationen utanför 
Oskarshamns kommun och vilka motprestationer som i så fall har mottagits. Det ska även framgå 
vilken summa som överförts till kommuner utanför kommunen.  
 
Redovisningen ska, enligt 2 kap. 11 § andra stycket kommunallagen, avse perioden 1 januari – 31 
december och ges in till fullmäktige senast sex månader efter redovisningsperiodens utgång. En av 
mottagaren utsedd granskare ska granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur 
mottagaren har använt partistödet. Granskarens rapport över granskningen ska bifogas 
redovisningen.  
 
Redovisning och granskning ska lämnas på blankett eller e-tjänst tillhandahållen av Oskarshamns 
kommun.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande;  
 
- Återrapporteringen av uppdraget godkänns.  
- Kansli- och utvecklingsenheten får i uppdrag att ta fram förslag på revidering av ”Regler för 
kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun” enligt föreliggande förslag. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 220, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Regler för kommunalt partistöd  
Anvisningar för redovisning av kommunalt partistöd  
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§ 288  Dnr KS 2024/000851-1 

Revidering av regler för lokalt partistöd 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Förslaget till reviderade regler för lokalt partistöd antas att gälla från och med 2025-01-01.  

Ärendet 
Det kommunala partistödet i Oskarshamns kommun utgår, i enlighet med 4 kap. §§ 29-32 
kommunallagen, till politiska partier som är representerade i fullmäktige. Det kommunala partistödet 
består av ett grundbidrag och ett mandatbidrag per fullmäktigemandat.  
 
I Oskarshamns kommun motsvarar stödet till de politiska partierna 11 månadslöner för en 
riksdagsledamot. Detta innebär att Oskarshamns kommun ger ett stöd till de politiska partierna som 
motsvarar 29 kronor per invånare. Som jämförelse är stödet till de politiska partierna i Mönsterås 34 
kronor per invånare, Emmaboda och Kalmar 40 kronor per invånare och i Västervik 47 kronor per 
invånare. I kommunens budget för år 2025 föreslås att kommunfullmäktige får ett tillskott för att 
stödet till de politiska partierna ska uppgå till 15 månadslöner för riksdagsledamöter.  
 
Därför föreslås följande revidering av § 2 i Regler för kommunalt partistöd i Oskarshamns kommun:  
 
Det totala anslaget för det kommunala partistödet ska över tid följa utvecklingen av 
riksdagsledamöternas ekonomiska ersättning. För varje år ska anslaget i budgeten motsvara 15 
månadsarvoden som riksdagsledamöterna då erhåller.  
 
Med anledning av den översyn av partistödet som genomfördes på initiativ av Socialdemokraterna 
och Moderaterna (redovisades i kommunstyrelsen 2024-11-19, § 287) föreslås även följande 
revidering av § 5 i reglementet:  
 
En mottagare av partistöd ska årligen lämna en skriftlig redovisning som visar att partistödet har 
använts för ändamålet att stärka de politiska partiernas ställning i den kommunala demokratin.  
 
Av redovisningen ska det framgå om överföringar gjorts till delar av partiorganisationen utanför 
Oskarshamns kommun och vilka motprestationer som i så fall har mottagits. Det ska även framgå 
vilken summa som överförts till andra utanför kommunen.  
 
Redovisningen ska avse perioden 1 januari – 31 december och ges in till fullmäktige senast sex 
månader efter redovisningsperiodens utgång. En av mottagaren utsedd särskild granskare ska 
granska om redovisningen ger en rättvisande bild av hur mottagaren har använt partistödet. 
Granskarens rapport över granskningen ska bifogas redovisningen.  
 
Redovisning och granskning ska lämnas på blankett eller e-tjänst tillhandahållen av Oskarshamns 
kommun.  
 
Det styrande dokumentet Regler för lokalt partistöd finns redovisat med revideringar i bilaga till 
tjänsteutlåtandet.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.  
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att förslag till reviderade regler för 
lokalt partistöd antas att gälla från 2025-01-01.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Regler för kommunalt partistöd  

Skickas till 

För åtgärd:  
Kommunsekreteraren  
KF-gruppledare  
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§ 289  Dnr KS 2024/000853-1 

Kommunalt partistöd 2025 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
För år 2025 fastställs det kommunala partistödet till motsvarande 15 månadsarvoden för en 
riksdagsledamot, 1 177 500 kr, som fördelas på grundbidrag (20 %) och mandatbidrag (80 %). 
 

Reservation  
Magnus Larsson (C), Ingemar Lennartsson (KD), Fredrik Jonasson (V) och Karl-Erik Gustavsson (L) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige behöver fastställa beloppet för det kommunala partistödet för år 2025. Beloppet 
räknas årligen upp utifrån den modell som finns i det styrande dokumentet Regler för kommunalt 
partistöd i Oskarshamns kommun.  
 
Inför beslut om belopp för år 2025 har en revidering i regler för kommunalt partistöd parallellt 
föreslagits vilket är underlag för detta beslut då det träder i kraft 2025-01-01. Vidare har riksdagens 
arvodesnämnd meddelat kommunen om nivå på arvoden för riksdagsledamöterna för år 2025 vilket 
utgör grund för beräkning av det lokala stödet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få någon direkt påverkan på barn och unga men som del av redovisningen av 
nyttjande av lokalt partistöd ska respektive parti ange hur stor andel av stödet som gått till 
verksamhet som har koppling till unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att för år 2025 fastställs det kommunala partistödet till motsvarande 15 
månadsarvoden för en riksdagsledamot, 1 177 500 kr, som fördelas på grundbidrag (20 %) och 
mandatbidrag (80 %). 

Dagens sammanträde 
Magnus Larsson (C) yrkar, med instämmande av Ingemar Lennartsson (KD), Fredrik Jonasson (V) 
och Karl-Erik Gustavsson (L), avslag på förslaget samt yrkar på att partistödet för år 2025 ska utgå 
från den tidigare modellen, motsvarande 11 månadsarvoden för en riksdagsledamot.  
 
Andreas Erlandsson (S) yrkar bifall till förslaget från kansli- och utvecklingsenheten.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten och yrkandet från Magnus Larsson (C) med flera, och att dessa ska prövas mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen har beslutat bifalla 
förslaget från kansli- och utvecklingsenheten. 
 
Votering begärs och verkställs.  
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Ja röst- Bifall till kansli- och utvecklingsenhetens förslag  
Nej röst- Bifall till yrkandet från Magnus Larsson (C) med flera.  
 
Resultatet från voteringen visar 11 ja-röster och 4 nej-röster och kommunstyrelsen har därmed 
beslutat att bifalla förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och avslå yrkandet från Magnus 
Larsson (C) med flera.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden 
godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP)  
Jag ställer mig bakom yrkandet från Magnus Larsson (C) med flera.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 
Ekonomiavdelningen  
Förvaltningsekonom kommunledningsförvaltningen  
De politiska partierna i kommunfullmäktige  
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Resultat votering § 289  

Nr Ledamot Tjänstgörande 
ersättare 

Ja  Nej 
 

Avstår 

 
 1. Anton Sejnehed (S) 

 
 

x   

 
 2. Marie Holmgren (S) 

 x   

 
 3. Sofia Gerhardsson (S) 

 
 

x   

 
 4. Yvonne Bergvall (S) 

 
 

x   

 
 5. Lucas Lodge (M) 

 x   

 
 6. Rolf Lindström (M) 

Stefan Pettersson (M) x   

 
 7. Robin Hanzl (M) 

 
 

x   
 

 
8. 

 Leif Axelsson (SD) 
 
 

x   

 
9. Sven-Arne Ericsson (SD) 

Elin Wågerud (SD) x   

 
10. Johanna Bäckström Wörmke (SD) 

Ted Nyberg (SD) x   

 
11. Ingemar Lennartsson (KD) 

  x  

 
12. Karl-Erik Gustavsson (L)  

  x  

 
13. Fredrik Jonasson (V) 

  x  

 
14. Magnus Larsson (C) 

  x  

 
13.  

Andreas Erlandsson (S) 
 

 
 

 
x 
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§ 290  Dnr KS 2024/000854-1 

Revidering av ägardirektiv för Byggebo AB 2024 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Ägardirektiv för Byggebo AB revideras utifrån föreliggande förslag.  

Ärendet 
Kommunfullmäktige behöver revidera ägardirektiven för Byggebo AB. Revideringen görs mot 
bakgrund av beslut om politiska inriktningar för kommunstyrelsen, nämnderna och Byggebo AB för 
budgetperioden 2025-2028 inom ramen för beslut om driftbudget 2025, VP 2026-2028.  
 
De politiska inriktningarna för budgetperioden 2025-2028 är i budgetberedningens förslag följande; 
 
• Oskarshamn ska även framåt kännetecknas av trygghet och inkludering med goda möjligheter 

till ett tryggt liv för alla Oskarshamnare. 
• Att fler barn och ungdomar når betygskriterierna i respektive skolstadium. 
• Äldre ska uppleva en hög livskvalitet och mötas av en omsorg anpassad efter sina behov. 
• Oskarshamns kommun ska i samverkan med andra aktörer, såväl regionalt som lokalt, arbeta 

aktivt med att bredda och diversifiera arbetsmarknaden och säkerställa kompetensförsörjningen. 
Detta med syftet att skapa en hållbar och attraktiv arbetsmarknad i Oskarshamns kommun för 
alla samt för att nå en positiv befolkningsutveckling.  

• Utveckling av idrottsanläggningar i enlighet med kommunfullmäktiges beslut 2024-09- 09 § 94. 

Reviderade ägardirektiv för Byggebo AB  
Följande text läggs till i ägardirektiv för Byggebo AB under rubriken verksamhetsmål;  
 
Politiska inriktningar för budgetperioden  
Kommunfullmäktige beslutar årligen i samband med beslut om budget och verksamhetsplan för 
kommande år om politiska inriktningar för kommunstyrelsen, nämnderna och Byggebo i 
Oskarshamn AB. Bolaget har utifrån detta ansvar för att genom sin verksamhet verka för en positiv 
utveckling inom samtliga inriktningar. Ägaren ska senast i december årligen meddela bolaget vilka 
inriktningar som är beslutade.  
 
Rapportering 
Avseende politiska inriktningar ska bolaget redovisa hur verksamheten har bidragit till respektive 
område.  

Det styrande dokumentet Ägardirektiv Byggebo AB finns redovisat med revidering i bilaga till 
tjänsteutlåtandet.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslut om ägardirektiv bedöms inte ha några direkta konsekvenser för barn och unga. Aktuella 
inriktningar och bolagets prioriteringar utifrån dessa kan dock i sin förlängning påverka barn och 
unga då bolaget är en stor samhällsaktör i kommunen.   
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslår att ägardirektiv för Byggebo AB 
revideras utifrån föreliggande förslag.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
 
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning i ärendet. Ordföranden 
godkänner detta.  

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Vi vill ge Byggebo ett tydligt uppdrag genom ägardirektiv, att se över möjligheten att sälja fastigheten 
Gripen och använda pengarna för att bygga ett nytt boende i motsvarande storlek. Det skulle snabbt 
ge handlingsfrihet och medel för att kunna skapa fler bostäder. 
 
Ett sätt att skapa centralt boende i kombination med olika verksamhets- och affärslokaler är att prata 
ihop sig med OKG, SKB och andra aktörer om det finns ett intresse att bygga kontorslokaler i nya 
eller befintliga lokaler i centrum. Det är viktigt för företagen att kunna erbjuda mer centrala 
arbetsplatser och det är en möjlighet för kommunen att hålla ihop ett projekt som kombinerar 
boende, olika verksamheter och nya kontor. En ökad koncentration av människor i centrum både 
dag- och kvällstid gynnar centrumhandel och levandegör stadskärnan. 
 
Vi vill att kommundirektören utifrån ovan får i uppdrag att ta fram ett underlag som passar i 
ägardirektiven. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Skickas till 

För åtgärd: 
Byggebo AB  
 
För kännedom:  
Samtliga förvaltningar  
Kansli- och utvecklingsenheten  
Ekonomiavdelningen  
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§ 291  Dnr KS 2024/000725-1 

Omföring av investeringsmedel VA 

Kommunstyrelsens beslut 
1. 1 500 000 kronor från projekt 92011 Figeholms reningsverk omfördelas till projekt 92016 

Upprustning och förnyelse byggnader 
  

2. 1 500 000 kronor från projekt 92011 Figeholms reningsverk omfördelas till projekt 92036 
Upprustning och förnyelse maskin 

Ärendet 
Uppförandet av ett nytt reningsverk i Figeholm är avslutat. Projektet slutredovisades till 
kommunstyrelsen 2024-05-21 § 163. Nu återstår endast rivning av det gamla reningsverket samt 
markarbeten efter rivning. Resterande budget föreslås omföras till upprustning av VA-
anläggningarnas byggnader samt maskinell utrustning. Upprustning av stadens vattentorn pågår och 
kommer att pågå under 2025.  
 
Under året har maskinell utrustning så som skruvpump för kemslam, pumpar och analysinstrument 
bytts ut. Renovering har utförts av ett flertal pumpar, omrörare/luftare samt centrifug. 

Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga bedöms inte påverkas av förslaget.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör föreslå kommunstyrelsen att 
besluta att 1 500 000 kronor från projekt 92011 Figeholms reningsverk omfördelas till projekt 92016 
Upprustning och förnyelse byggnader samt att 1 500 000 kronor från projekt 92011 Figeholms 
reningsverk omfördelas till projekt 92036 Upprustning och förnyelse maskin. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-11-
12, § 121, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-11-
12, § 121 

Skickas till  
VA-chefen  
Ekonom tekniska kontoret  
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§ 292  Dnr KS 2024/000757-1 

Förslag till omfördelning budgetmedel inom mark- och 
exploateringsverksamheten 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Budgetmedel från utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
omfördelas till:  

• Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 med 775 tkr  
• Projekt 97034 Fanergatan med 500 tkr 
• Projekt 97035 Östra Rotvik med 1100 tkr   

Ärendet 
Investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
Utvecklingsenhetens investeringsbudget Buffert för utvecklingsområden uppgår till 4 000 tkr för 
2024. Inga medel har omfördelats tidigare i år. Efter omfördelning enligt nedan kommer återstående 
medel vara 1 625 tkr. 
 
Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 
Fjärrvärmeanslutning fram till Verkstad 18  
 
Projekt 97034 Fanergatan  
Fanergatan avser asfaltering och justering av brunnar efter ombyggnation till bostadsområde på 
Bohmans fastigheten. 
 
Projekt 97035 Projekt Östra Rotvik 
Östra Rotvik avser asfaltering av Rotviksvägen, Enbuskevägen, Berguvsvägen samt parkeringsytan 
till UVÖ med 1 100 tkr. 
 
Budgetmedel från utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
omfördelas därmed till:  
 

• Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 med 775 tkr 
• Projekt 97034 Fanergatan med 500 tkr 
• Projekt 97035 Östra Rotvik med 1100 tkr   

 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte medföra några konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande;  
 
Budgetmedel från utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000 Buffert för utvecklingsområden 
omfördelas till:  

• Projekt 97033 Fjärrvärmeanslutning Verkstad 18 med 775 tkr  
• Projekt 97034 Fanergatan med 500 tkr 
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Budgetmedel från utvecklingsenhetens exploateringsprojekt 98000 Buffert för exploateringar 
omfördelas till:  
 

• Projekt 98011 Östra Rotvik med 1100 tkr 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 206, beslut enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen med följande förändring;  
 
Projekt Östra Rotvik ska hanteras som ett investeringsprojekt och medel omfördelas istället från 
utvecklingsenhetens investeringsprojekt 97000.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
KSAU, 2024-11-12, § 206, 

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomiavdelningen 
Samhällsbyggnadschefen 
Budgetchef 
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§ 293  Dnr KS 2024/000412-6 

Förslag på reviderat optionsavtal med Scania CV.AB - 
del av Döderhult 1:1 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Reviderat optionsavtal med Scania CV AB- del av Döderhult 1:1 godkänns. 
2. Information om arrendeavtal gällande del av Döderhult 1:1 med Scania DCS AB, enligt tidigare 

beslut i kommunstyrelsen 2024-06-11, § 119, noteras som mottagen. 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har 2023-01-24, § 14 godkänt optionsavtal med Scania CV AB avseende ett 
område på 25 000 kvadratmeter väster om logistikbyggnaden på Kvastmossen. 
 
Kommunstyrelsen har 2024-06-11, § 119, godkänt förslag på arrendeavtal på ett område om 7 100 
kvadratmeter inom fastigheten Oskarshamn Döderhult 1:1 med Scania DCS AB för publik 
anläggning för uppställning och laddning av tunga fordon. Området ligger söder om område för 
optionsavtal. Arrendeavtalet har därefter signerats av bägge parter. 

Information om föreslagen revidering i arrendeavtal med Scania DCS AB 
Det uppmärksammades att del av arrendeområdet överlappade med det område som omfattades av 
kommunens optionsavtal med samma företag. Efter dialog med företaget formulerades ett förslag 
om en revidering av arrendeytan fram där ytan har reducerats till 5 400 kvadratmeter. Beslutet om 
att revidera avtalet togs på delegation och anmäldes till kommunstyrelsen 2024-10-01.  Avtalet har 
därefter inte signerats av företaget.  

Förslag om revidering av optionsavtal med Scania CV AB för del av 
Döderhult 1:1  
Företaget har nu istället önskat återgå till det ursprungliga arrendeavtalet, omfattande 
7 100 kvadratmeter (enligt beslut i kommunstyrelsen i juni 2024), samt föreslagit att optionsavtalet 
istället revideras genom att: 
- ytan reduceras till 23 000 kvadratmeter 
- avtalstiden förlängs till 2027-12-31 
 
Nu föreligger därför förslag på ett reviderat optionsavtal.  
Tidigare beslut om revidering av arrendeavtal, anmält i kommunstyrelsen 2024-10-01, upphävs 
därmed.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte påverka barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande;  
 
- Förslag på reviderat optionsavtal med Scania CV AB- del av Döderhult 1:1 godkänns.  
- Information om arrendeavtal gällande del av Döderhult 1:1 med Scania DCS AB, enligt tidigare 
beslut i kommunstyrelsen 2024-06-11, § 119, noteras som mottagen. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 215, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Reviderat optionsavtal 2024-10-23 
Bilaga 1-3 Optionsområde och plankartor  
KSAU, 2024-11-12, § 215 

Skickas till 
 
För kännedom:  
Samhällsbyggnadschefen  
 
För åtgärd:  
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen  
Utvecklingschefen 
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§ 294  Dnr KS 2024/000819-1 

Överlåtelse av klubblokal till Rödsle BK 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Oskarshamns kommun överlåter den kommunägda delen av byggnaden på Fredriksbergs IP till 
Rödsle BK.  
 
Jäv  
Marie Holmgren (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av beslutet . 

Ärendet 
Rödsle BK är en av kommunens största föreningar med runt 1 300 medlemmar. Föreningen äger 
och driver sin fotbollsanläggning vid Fredriksberg som består av gräsplaner, klubblokaler, 
omklädningsrum, kök och förråd. Marken arrenderas av Oskarshamns kommun. Anläggningen 
började byggas 1993 och har omfattande investerings- och underhållsbehov. Föreningen har 
påbörjat en upprustning med hjälp av egna medel, sponsorer och bidrag från förbund och 
bildningsnämnden. Det senaste året har bland annat grusparkeringen asfalterats och ny altan har 
byggts.  
 
Nu vill föreningen gå vidare med en omfattande investerings- och underhållsplan som fokuserar på 
renovering av fasad, fönsterbyten, belysning, ventilation, kök och renovering av omklädning- och 
duschutrymmen. Föreningen kommer att söka finansiering till delar av renoveringen vid 
riksidrottsförbundets anläggningsstöd. De avser att ansöka om 800 000 kronor men då krävs 
medfinansiering på lika stort belopp. Föreningen avser att gå in med egna medel om 125 000 kronor 
och har ansökt hos bildningsnämnden om 675 000 kronor.  
 
Oskarshamns kommun äger fortfarande 180 kvm av byggnaden från 1993. Tekniska kontoret äger 
byggnaden som hyrs internt av fritidskontoret som upplåter byggnaden till Rödsle BK. Resten av 
byggnaden äger föreningen själva. För att föreningen i framtiden ska kunna ha full rådighet över hela 
byggnaden, och kunna gå vidare med sin upprustningsplan fullt ut, föreslås att Oskarshamns 
kommun skänker sin del i byggnaden till föreningen.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas få positiva konsekvenser för barn och unga. Rödsle BK är en av kommunens 
största barn- och ungdomsföreningar, vilket gör att många barn och unga får tillgång till 
anläggningen.   

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att Oskarshamns kommun bör överlåta den 
kommunägda delen av byggnaden på Fredriksbergs IP till Rödsle BK. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-11-
12, § 120, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
KSNAT, 2024-11-12, § 120 

Skickas till 

För kännedom: 
Bildningsnämnden  
Fritidschefen  

För åtgärd: 
Fastighetschefen 
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§ 295  Dnr KS 2023/000851-15 

Revidering och tillägg till köpeavtal för fastigheterna 
Hummern och Musslan, Östersjövägens 
bostadsområde 

Kommunstyrelsens beslut 
Revidering genom tillägg till köpeavtal för fastigheterna Hummern och Musslan, Östersjövägens 
bostadsområde, godkänns enligt förslag i bilaga 1.  

Ärendet 
2023-12-19, beslutade kommunstyrelsen att godkänna ett köpeavtal som gav Solkusthus Projekt 
Oskarshamn 1 AB rätt att förvärva och exploatera tomterna Hummern 1 och Musslan 1 med 
flerbostadshus. Nu föreligger ett förlag till revidering av köpeavtalet genom ett tilläggsavtal för 
kommunstyrelsen att ta ställning till.  

Behov av revidering av tidigare köpeavtal – förslag om tillägg  
Exploatören hade en god förhoppning om att kunna komma igång med försäljning och byggnation 
inom ett år, men osäkerheten på marknaden innebar att detta inte visade sig vara möjligt. Trots god 
marknadsföring har det varit svårt att locka köpare i dessa tider. Solkusthus tror dock fortfarande 
mycket på sin produkt och det attraktiva läget, och man menar att även om marknaden är svag för 
tillfället pekar Konjunkturinstitutets rapport om framtiden att ekonomin kommer att återhämta sig – 
men det kommer att ta längre tid. Exploatören önskar därför förlänga köpeavtalet med Oskarshamns 
kommun i tre år.  
 
Bedömning från kommunens mark- och exploateringsgrupp  
Mark- och exploateringsgruppen bedömer att det är rimligt att förlänga avtalet med Solkusthus och 
ge dem nya chanser att genomföra sitt bostadsprojekt. Bostäderna ses som ett intressant och 
värdefullt tillskott till stadens befintliga bostadsutbud. 3 år anses dock vara en alltför lång förlängning 
varför 1 års förlängning föreslås. Avtalet innebär att fastigheterna förvärvas succesivt, det innebär att 
om köpeskilling inte har erlagts inom utsatt tid utgår kvarvarande tomter från avtalet och 
marköverlåtelse genomförs ej. 
 
Det skulle innebära att;  
 
Köpeskilling för minst 1 fastighet ska vara erlagd senast 2026-03-31 
Köpeskilling för minst 5 fastigheter ska vara erlagd senast 2027-12-31 
Köpeskilling för samtliga (9 st) fastigheter ska vara erlagd senast 2028-12-31 
 
Detta regleras genom ett tilläggsavtal till ursprungligt avtal som redovisas i bilaga 1.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att revidering genom tillägg till 
köpeavtal för fastigheterna Hummern och Musslan, Östersjövägens bostadsområde, godkänns 
enligt förslag i bilaga 1. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår, 2024-11-12, § 217, beslut enligt förslaget från 
samhällsbyggnadskontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, stadsarkitekten och kommundirektören  
Bilaga 1: Tillägg till köpeavtal för Hummern 1 och Musslan 1 
Bilaga 2: Ursprungligt köpeavtal för Hummern 1 och Musslan 1 
KSAU, 2024-11-12, § 217 

Skickas till 

För åtgärd: 
Stadsarkitekten 
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§ 296  Dnr KS 2023/000984-6 

Förslag till reviderat köpeavtal Slånlaven 1 (tidigare 
del av Oskarshamn 3:4) Jontob Fastigheter AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Reviderat köpeavtal avseende fastigheten Slånlaven 1 (tidigare del av fastigheten Oskarshamn 3:4) 
med Jontob Fastigheter AB godkänns.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2023-11-21, § 322, att godkänna köpeavtal med Jontob Fastigheter AB 
för del av Oskarshamn 3:4. Avtalet omfattar ca 4 600 kvm tomtmark längs E22 på den norra delen 
av Östra Storskogens industriområde. Företagets avsikt är att uppföra en industribyggnad avsedd 
för Köparens egen verksamhet inom byggbranschen. Företaget kommer att flytta sin verksamhet 
som idag bedrivs på Snickeriet 9. 
 
Enligt villkor i tidigare beslutat avtal ska bygglov beviljas senast 2024-11-30. Företaget har nu 
meddelat att tidplanen har förändrats och därför föreligger nu ett reviderat förslag till köpeavtal för 
beslut med följande tidplan:  
 
Köparens avsikt är att lämna in bygglov som ska beviljas senast 2025-06-30 för att villkor i avtalet 
ska uppfyllas. Byggnations ska påbörjas senast 2025-12-31. 
 
Lantmäteriförrättning vann laga krav 2024-03-27 och fastigheten heter numera Slånlaven 1.  
 
Se reviderat köpeavtal i bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Exploateringsområdet är detaljplanelagt för industri och kontor, Bolagets planerade verksamhet 
inom området stämmer väl överens med detaljplanens intentioner. Bedömningen är att beslutet inte 
riskerar att påverka barn och ungas förutsättningar att bo och leva i Oskarshamns kommun.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från samhällsbyggnadskontoret föreslås att reviderat förslag till köpeavtal 
avseende fastigheten Slånlaven 1 (tidigare del av fastigheten Oskarshamn 3:4) med Jontob 
Fastigheter AB godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 216, beslut enligt förslaget från 
samhällsbyggnadskontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, samhällsbyggnadskontoret, 2024-11-22 
Förslag till reviderat köpeavtal för Slånlaven 1 (tidigare Oskarshamn 3:4), Jontob Fastigheter AB 
Bilaga 1, exploateringsområdet 
Bilaga 2, plankarta 
Bilaga 3, beslut från lantmäteriet om avslutad förrättning 

Skickas till 

För kännedom: 
Jontob Fastigheter AB 

För åtgärd: 
Samhällsbyggnadschefen 
 
 

  

Comfact Signature Referensnummer: 168518SE



     
    PROTOKOLL Sida 46 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-19 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 297  Dnr KS 2024/000764-2 

Samverkansavtal fiberutbyggnad med GlobalConnect 
AB- Bockara/Korsvägen 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samverkansavtal med GlobalConnect AB för fiberutbyggnad i område Bockara/Korsvägen 

(enligt bilagd utbyggnadsplan) godkänns.  
2. IRU-avtal med GlobalConnect AB om upplåtelse av kommunens kanalisation för fiber samt 

underhåll och drift i område Bockara/Korsvägen godkänns.  
3. Finansiering sker genom att ianspråkta medel om 2 600 000 kr från investeringsbudgeten för 

Bredband 2025 och 2026.  

Ärendet 
En väl utbyggd bredbandsinfrastruktur är en förutsättning för samhällets digitalisering och 
kommunens fortsatta utveckling. I kommunens bredbandsstrategi för åren 2021-2025 regleras hur 
kommunen ska arbeta för att utveckla/säkra tillgången till digital kommunikation till hushåll och 
näringsidkare i Oskarshamns kommun. Som en del i strategin ska externa medel söka och 
kommunen ta egna utbyggnadsinitiativ i samverkan med lämpliga aktörer eller föreningar. 
Oskarshamns kommun har tecknat ett samarbetsavtal med Global Connect som syftar till att 
tillsammans undersöka möjligheter att bygga fiber till kunder i Oskarshamns kommun. Lämpliga 
projekt kan övergå till samverkansprojekt där samverkans avtal tecknas. 

Samverkansavtal med GlobalConnect AB för fiberutbyggnad 
Bockara/Korsvägen  
I Korsvägen finns ett sådant område med goda möjligheter att nå en bra utbyggnad i byarna 
Korsvägen och Hyltan.  Avtalet innebär att Global Connect ska genomföra en kampanj med avsikt 
att nå en anslutningsgrad om minst 60 % i området. Global Connects åtagande att bygga ut 
Fibernätet på landsbygden förutsätter sedan att Kommunen bygger fiberkanalisation som framgår av 
en gemensam bilagd utbyggnadsplan. Global Connect och Kommunen tecknar ett IRU-avtal 
(nyttjanderättsavtal) för den kommunala kanalisationen och nyttjar och driftar sedan anläggningen. 
Under förutsättning att Kommunen fullgör sina åtaganden vad avser Utbyggnadsplanen förbinder IP-
Only sig att lämna byggbeslut till kunderna vid en anslutningsgrad om minst 50 %. 
 
Byggnationen planeras till att starta Q4 2025 och kommer att pågå ca 24 månader efter byggbeslut 
om inte oförutsedda problem uppstår så som icke beviljade tillstånd eller problem med att teckna 
markavtal. Detta innebär att den preliminära tidplanen är att fibernätet ska vara färdigbyggt under 
andra halvåret år 2027. Den beräknade totala kostnaden för projektet är beräknat till ca 4 400 tkr där 
kommunens andel är beräknad till ca 3 200 t kr. Kommunen har sökt och beviljats regionalt bidrag 
om 860 tkr. Projektledning, byggledning och kostnader för tillstånd mm tillkommer med 260 tkr. 
 
Pengarna finns i investeringsbudget för bredbandsutbyggnad för 2025 och 2026. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Bredband och uppkoppling är viktigt för delaktighet i samhället. Barn och unga gynnas av satsningen 
då det blir snabbare och bättre uppkoppling i området. 
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Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås enligt följande; 
 
 - Samverkansavtal med GlobalConnect AB för fiberutbyggnad i område Bockara/Korsvägen (enligt 
bilagd utbyggnadsplan) godkänns.  
 
 - IRU-avtal med GlobalConnect AB om upplåtelse av kommunens kanalisation för fiber samt 
underhåll och drift i område Bockara/Korsvägen godkänns.  
 
 - Finansiering sker genom att ianspråkta medel om 2 600 000 kr från investeringsbudgeten för 
Bredband 2025 och 2026.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 226, beslut enligt förslaget från 
kommundirektören.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommundirektören   
Bilaga:  
Kartor Samverkan Oskarshamn Korsvägen och Basthult 
Utbyggnadsplan 
Samverkansavtal  
IRU-avtal  
KSAU 2024-11-12, § 226 

Skickas till 
 
För kännedom:  
Tekniska kontoret  
 
För åtgärd:  
Kommundirektören 
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§ 298  Dnr KS 2024/000828-1 

Förnyat IOP-avtal Hela människan perioden 2025-2027 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Förnyat IOP-avtal med Hela människan för perioden 2025-2027 godkänns.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024 om 1,8 mkr, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114).  
 
Jäv  
Ingemar Lennartsson (KD) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av beslutet.  

Ärendet 
Oskarshamns kommun har sedan 2021 samverkat med organisationen Hela människan genom 
IOP-avtal. Kommunstyrelsen tog senast beslut om att förnya IOP-avtalet 2022-12-14, § 291, för 
perioden 2023-2024.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-10-21, § 114, om en tilläggsbudget för år 2024. 
Kommunstyrelsens verksamheter tillfördes då bland annat medel för att möjliggöra en fortsättning av 
sedan tidigare ingångna IOP-avtal. Nu föreligger ett förslag om att förnya avtalet med Hela 
människan för perioden 2025-2027.  

Generellt om IOP-avtal 
Ett idéburet offentligt partnerskap (IOP) är en överenskommelse om samverkan mellan offentlig och 
idéburen sektor i syfte att uppnå ett visst allmännyttigt samhälleligt mål. Modellen för IOP-avtal har 
funnits i Sverige sedan år 2010 och uppstod från början utifrån att möjliggöra problemlösning mellan 
sektorer för ett hållbart samhälle. Formen skiljer sig från en upphandling eller en bidragsgivning. 
IOP-avtal är inte rättsligt reglerande genom lag men är tillåtet där det inte redan existerar en 
marknad. Det är upp till den lokala myndigheten att bestämma ett lämpligt finansieringsverktyg 
utifrån verksamhetens syfte och brukarnas behov (Källa: Forum, Idéburna organisationer med social 
inriktning).  

Sammanfattning av IOP-avtal med Hela människan  
”Hela Människan i Oskarshamn” blir ett komplement till kommunens verksamhet där samverkan sker 
kring klienter som vill och har behov av exempelvis meningsfull sysselsättning och 
behandlingsinsatser. Det handlar också om stegförflyttning av målgruppen med drogproblematik från 
ekonomiskt bistånd till att nå drogfrihet och egen försörjning. För avtalade tjänster under tre år 2025-
2027 lämnas ett ekonomiskt bidrag om totalt 1,8 mkr. ”Hela Människan i Oskarshamn” upprättar 
årligen en verksamhetsberättelse, årsredovisning samt verksamhetsplan där Oskarshamns kommun 
kan följa utfallet av detta avtal.   
 
IOP-avtalet i sin helhet finns bifogad i bilaga till tjänsteutlåtandet. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
(Ur tidigare beslut om IOP-avtal från år 2022) 
 
Underlaget prövas i förhållande till barn och unga som berörs av Hela människans verksamhet, 
både i egenskap av barn/närstående till deltagande i Hela människans insatser och/eller unga upp 
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till 18 år som lever i risk för utsatthet och som är en prioriterad grupp i den utökade verksamheten. 
Att växa upp med en förälder/närstående med psykisk ohälsa eller med ett missbruk kan påverka 
barn och unga på många olika sätt, inte sällan förekommer det både fysisk och psykisk ohälsa. 
Många unga får, eller tar på sig, rollen som omsorgsgivare till närstående vilket innebär en ökad risk 
för både omedelbara och långsiktiga problem avseende den psykiska hälsan, välbefinnandet och 
utvecklingen, liksom för övergången till vuxenlivet, den sociala delaktigheten, utbildningen och 
småningom anställningsbarheten.  
 
Att erbjuda både direkt och indirekt stöd genom anhörigstöd och föräldrastödinsatser bedöms kunna 
ge en positiv påverkan på barn och ungas rätt till liv och hälsa enligt 6 § barnkonventionen. Rätt till 
liv och hälsa utgör en av grundprinciperna i barnkonventionen och är inte begränsat till barnets rätt 
till bästa fysiska hälsa utan omfattar även den andliga, moraliska, psykiska och sociala utvecklingen. 
Det finns en risk att vi, trots höga ambitioner i våra kommunala verksamheter inte når alla unga som 
är i behov av insatser mot ett begynnande missbruk eller social problematik. Risken är att dessa 
unga identifieras sent eller inte alls. Genom att komplettera uppsökande kommunala verksamheter 
med insatser i Hela människans regi ökar våra möjligheter att nå fler unga och därmed kunna 
erbjuda stöd och insatser tidigare. Ungas behov av denna typ av verksamhet är särskilt stort 
eftersom barn och unga är extra skyddsvärda.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås enligt följande;  
 
 - Förnyat IOP-avtal med Hela människan för perioden 2025-2027 godkänns.  
 - Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 
bidrag 2024 om 1,8 mkr, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114).  
 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 203, beslut enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen.  

Dagens sammanträde 
Rebecka Englund (KD) yrkar bifall till förslaget från arbetsutskottet.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 
Bilaga: IOP-avtal Hela människan 2025-2027 
KSAU 2024-11-12, § 203  
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Skickas till 

För kännedom: 
Hela människan 
Socialförvaltningen 
Bildningsförvaltningen/Ungdomsenheten 

För åtgärd: 
Förvaltningschefen KLF  
Förvaltningsekonomen KLF 
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§ 299  Dnr KS 2024/000766-2 

Revidering av lokala ordningsföreskrifter 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Följande förändring av § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna antas:  
 
Det är inom samtliga tätorter i Oskarshamns kommun endast tillåtet att använda pyrotekniska varor 
från klockan 20:00 på nyårsafton till klockan 01:00 påföljande dag. Under övriga tider på året krävs 
alltid tillstånd från polismyndigheten. Avfyringsplats och nedslagningsplats får inte vara närmare 
bostadsbyggnad än 25 meter.  
 
Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor på innetorget Flanaden (mellan 
Hantverksgatan – Västra Torggatan) samt på Lilla torget och Stora torget.  

Ärendet 
2024-10-22 beslutade kommunstyrelsen att genomföra e-förslag nummer 5/24 och begränsa 
tidsspannet för fyrverkerier under nyår. Kommunstyrelsens kansli fick i uppdrag att återkomma till 
kommunstyrelsen med förslag på ändring i § 17 i de lokala ordningsföreskrifterna för att lyfta till 
kommunfullmäktige.  
 
För att använda pyrotekniska varor krävs tillstånd från Polismyndigheten, detta följer av 3 kap. 7 § 
ordningslagen (1993:1617). Kommunen kan i lokala ordningsföreskrifter besluta om undantag från 
detta. För att göra en förändring i de lokala ordningsföreskrifterna krävs ett beslut från 
kommunfullmäktige. Ändringarna börjar gälla omedelbart efter beslutet. Beslutet ska anmälas till 
Länsstyrelsen.  
 
Följande ändring i § 17 föreslås i de lokala ordningsföreskrifterna;  
 
17 §  
Det är inom samtliga tätorter i Oskarshamns kommun endast tillåtet att använda pyrotekniska varor 
på nyårsafton samt därpå följande dag till kl. 01:00 från kl. 20:00 på nyårsafton fram till kl. 01.00 
påföljande dag. Under övriga tider på året krävs alltid tillstånd från polismyndigheten. Avfyringsplats 
och nedslagningsplats får inte vara närmare bostadsbyggnad än 25 meter. 
 
Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor på innetorget Flanaden (mellan 
Hantverksgatan – Västra Torggatan) samt på lilla Torget och stora Torget.  
 
Bifogat finns det styrande dokumentet Lokala ordningsföreskrifter som inkluderar föreslagen ändring.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.   

Ärendets behandling 
Förslaget på ändringar har efter avstämning i kommunstyrelsens presidium skickats på remiss till 
Polismyndigheten, Räddningstjänst Sydost samt tekniska kontoret. Räddningstjänst Sydost har 
meddelat att de inte har några synpunkter på förslaget.  
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterade 2024-11-12 information om ärendet som mottagen.  
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I tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att följande förändring av § 17 i de 
lokala ordningsföreskrifterna antas:  
 
Det är inom samtliga tätorter i Oskarshamns kommun endast tillåtet att använda pyrotekniska varor 
från klockan 20:00 på nyårsafton till klockan 01:00 påföljande dag. Under övriga tider på året krävs 
alltid tillstånd från polismyndigheten. Avfyringsplats och nedslagningsplats får inte vara närmare 
bostadsbyggnad än 25 meter.  
 
Det är alltid förbjudet att använda pyrotekniska varor på innetorget Flanaden (mellan 
Hantverksgatan – Västra Torggatan) samt på Lilla torget och Stora torget.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Styrande dokument: Lokala ordningsföreskrifter  

Skickas till 
För åtgärd:  
Länsstyrelsen i Kalmar län  
Kommunsekreterarna  
 
För kännedom:  
Samtliga förvaltningar 
Kommunikationsavdelningen  
Säkerhetsavdelningen  
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§ 300  Dnr KS 2024/000618-3 

Återrapportering av uppdrag - förslag på samverkan 
med Region Kalmar län för att pröva förutsättningar 
för nya och utökade busslinjer 

Kommunstyrelsens beslut 
Delrapporteringen av uppdraget att lämna förslag på samverkan med Kalmar länstrafik för att pröva 
förutsättningar för nya och utökade busslinjer godkänns och kommundirektören får i uppdrag att 
återkomma med en slutförd utredning till kommunstyrelsen under början av 2025. 

Ärendet 
Kommundirektören har fått i uppdrag av kommunstyrelsen att ta fram ett förslag på en generell 
samverkansmodell med Kalmar länstrafik (KLT) med syftet att pröva förutsättningar för nya eller 
utökade busslinjer. I uppdraget ingår mer specifikt att undersöka möjligheten att utöka turtätheten 
mellan Figeholm och Fårbo på kvällar och helger. Kommundirektören har delegerat uppdraget 
vidare till kansli och utvecklingsenheten. 

Bakgrund 

Kalmar läns befolkning uppgår till knappt 250 000 invånare. Befolkningstätheten i länet är drygt 20 
invånare per kvadratkilometer, att jämföra med Stockholms län på nästan 380 och Skåne län på 130 
invånare per kvadratkilometer1. Endast hälften av Kalmar läns invånare bor i någon av de 10 största 
orterna2. Den andra hälften bor på landsbygd eller i mindre orter. Dessa förutsättningar ligger till 
grund för Kalmar länstrafiks planering av kollektivtrafiken. Idag sker ca 12 % av de motoriserade 
resorna med kollektivtrafik, och mer än hälften av alla resor i kollektivtrafiken är resor till arbete och 
studier3.  

Kostnader för kollektivtrafiken utgörs till övervägande del av trafikkostnader, dvs. fordon, drivmedel 
mm. Intäkterna utgörs framför allt av regionala skattemedel samt intäkter från biljettförsäljning. KLT 
har ett finansiellt mål på 50 % självfinansieringsgrad för allmän kollektivtrafik, vilket innebär att en 
viktig faktor vid planering av resor är reseunderlag. Det finns med andra ord ett stort ekonomiskt 
incitament att arbeta med att få fler människor att resa kollektivt. Det kollektiva resandet bidrar också 
till minskad trängsel i trafiken samt ett minskat utsläpp av fossil koldioxid i det fall alternativet till 
kollektivt resande, är resande med ett fordon med fossilt bränsle.  
 
Det är väl känt att kollektivtrafikens turtäthet påverkar dess användbarhet för olika syften och 
människors benägenhet att välja kollektivtrafik framför andra färdmedel. Ju fler som reser vid varje 
tur, desto högre blir självfinansieringsgraden. När antalet resande per tur är så stor att fler turer 
behöver sättas in och eventuellt nya fordon köpas, sjunker självfinansieringsgraden. En för hög 
turtäthet i förhållande till reseunderlag kan medföra att vissa turer plockas bort och ersätts med 
andra. För att åstadkomma en kostnadseffektiv och tillgänglig kollektivtrafik arbetar KLT i allt högre 
grad med bytespunkter utrustade med parkering för cykel och bil. Bytespunkterna öppnar upp för 
s.k. kombinerad mobilitet och kan fungera som kollektivtrafikens räckviddsförlängare. I 

 
1 www.scb.se 
2 Kalmar, Västervik, Oskarshamn, Nybro, Vimmerby, Lindsdal, Färjestaden, Hultsfred, Mönsterås och 
Emmaboda 
3 kalmarlanstrafik.se 
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Trafikförsörjningsprogrammet för Kalmar län 2025-2033, vilket kommer att antas under hösten 2024, 
finns mål för geografisk tillgänglighet. Målen jämförs med 2022 års underlag och sammanfattas 
nedan. 
 
År 2028 ska 

• andelen invånare som har tillgång till minst halvtimmestrafik inom 500 meter öka från 42 % 
till 45 % 

• andel invånare som har tillgång till minst halvtimmestrafik inom 2 kilometer öka från 61 % till 
65 % 

• andel invånare som har tillgång till minst timmestfrafik inom 500 meter öka från 46 % till 
50 %, och 

• andel invånare har tillgång till minst timmestrafik inom 2 kilometer öka från 69 % till 75 %. 
 
Att åstadkomma både ökad tillgänglighet och ökad självfinansieringsgrad är en utmaning i ett 
glesbebyggt län som vårt. För att undersöka intresset för nya busslinjer eller utökade tidtabeller för 
befintliga linjer finns redan idag möjlighet för en kommun att bekosta turer eller linjer under en 
prövoperiod. Enligt KLT bör denna prövotid uppgå till minst ett men helst två år för att kunna se 
resultatet av prövotiden. Antal resande per tur mäts redan idag och tekniken finns därför tillgänglig 
att mäta resandeantal på nya turer i syfte att mäta självfinansieringsgraden. Vid försök med nya turer 
bekostar kommunen samtliga trafikkostnader. Om ett nytt fordon behöver köpas in för att prova en 
ny tur eller linje, kan det emellertid bli kostsamt och svårt att räkna hem. Därför rekommenderar KLT 
att nya turer framför allt provas utanför de ordinarie pendlingstiderna (på morgonen och 
eftermiddagen), eftersom ledig kapacitet i befintliga fordon då är större. Principen för att pröva en ny 
linje är relativt enkel och utgår från ett förslag från kommunen, som KLT upprättar en 
kostnadsberäkning för. 
 
Kansli- och utvecklingsenheten har fått i uppgift att utreda möjligheten att utöka linje 44/45 mellan 
Figeholm och Fårbo, alternativt Figeholm-Oskarshamn genom kommunfinansierad prövotid. Från 
Fårbo går det att byta buss till linje 160 i nordlig-sydlig riktning på E22. Befintlig tidtabell linje 44/45 
är utformad för att tillgodose resor till och från skola och arbete,  
 
 
Tabell 1. Kvällstid och helger är utbudet mindre. Linjen trafikeras idag inte på söndagar. Några turer 
trafikeras med s.k. närtrafik, vilket är en kollektivtrafik som måste bokas i förväg. Om ingen bokat en 
resa så kommer inte bussen att köra turen. För resor på vardagar i landsbygd behöver resan bokas 
senast två timmar innan avgång. På helger behöver resan bokas senast klockan 18.00 sista helgfria 
vardagen före helg. 
Tabell 1. Tidtabell Fårbo-Figeholm. Källa: kalmarlanstrafik.se 

Figeholm - Fårbo Fårbo - Figeholm 
Vardagar Lördagar Vardagar Lördagar 
05.55    
06.23  06.33  
07.30    
08.53  09.13  
09.53 09.50 (närtrafik) 10.13  
10.53  11.13  
11.53  12.13  
12.53  13.13 13.04 (närtrafik) 
13.53  15.33  
14.45  15.38  
15.53  16.13  
16.53  17.13  
17.53  18.13  
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  21.09 (närtrafik)  
 
Uppdraget från kommunstyrelsen syftar i att förbättra möjligheten för boende i Figeholm att resa 
kollektivt till Oskarshamn eller Fårbo för fritidsaktiviteter såsom idrottsträningar, föreningsliv, nöjen, 
etc. på kvällar och helger. Eftersom det inte går att förutse vilka turer som ger störst samhällsnytta 
för boende i Figeholm med omnejd, föreslår kansli- och utvecklingsenheten att en dialog inleds med 
barn och unga i olika åldersgrupper. För de yngre barnen (exempelvis årskurs 6) som precis börjat 
åka kollektivt bör även barnens vårdnadshavare vara delaktiga i dialogen. Syftet med dialogen är 
primärt att förstå hur behovet ser ut för att på så sätt kunna föreslå vilka linjer som kommunen bör 
finansiera under en prövotid. Kansli- och utvecklingsenheten föreslås genomföra dialogen 
tillsammans med samhällsbyggnadskontoret. Arbetet inleds med att utforma en plan för hur dialogen 
ska genomföras. Resultatet sammanställs därefter i ett förslag till beslut om utökad tidtabell, vilken 
Kalmar Länstrafik sedan får ta fram en kalkyl på. 

Beredning i arbetsutskottet 
Under beredningen av ärendet i arbetsutskottet framkommer att utöver kansli- och 
utvecklingsenhetens förslag om att vidare undersöka behovet i målgruppen barn och unga är också 
andra målgrupper relevanta inom ramen för uppdraget och där är samhällsföreningen i Figeholm en 
bra aktör att samverka med. Det framkommer också av dialogen att uppdraget behöver redovisas i 
tid för att kunna möjliggöra en eventuell tilläggsbeställning från Kalmar länstrafik under 2025. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Att möjliggöra tillägg till befintlig linjetrafik kan på flera sätt få positiva konsekvenser för de barn och 
unga som finns i orterna Figeholm och Fårbo med omnejd. Barn och unga är en grupp som i högre 
grad än andra grupper är beroende av kollektivtrafik. Det blir viktigt att inför en eventuell framtida 
planering/beställning av nya linjer ta hänsyn till de behov som finns i gruppen.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att delrapporteringen av uppdraget 
godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 212, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten med följande tillägg;  
 
Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med en slutförd utredning till kommunstyrelsen 
under början av 2025. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
KSAU 2024-11-12, § 212 
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Skickas till 
För åtgärd:  
Kommundirektören 
Utvecklingschefen  
 
För kännedom:  
Hållbarhetsstrategen 
Organisationsstrategen  
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§ 301  Dnr KS 2024/000752-1 

Återrapportering av uppdrag - Åtgärder för att 
kontrollera utbredning av invasiva arter 

Kommunstyrelsens beslut 
Delrapporteringen av uppdraget godkänns och kommundirektören får i uppdrag att fortsatt utreda 
den del av uppdraget som benämns som del 3. 

Ärendet 

Bakgrund 
Kansli och utvecklingsenheten tog 2022-12-14 fram en rutin för hantering av parkslide och andra 
invasiva växtarter när de förekommer på tomtmark som ska avyttras samt vid infrastrukturarbeten. 
Kommunstyrelsen gav samtidigt kansli och utvecklingsenheten i uppdrag att undersöka om 
upprättande av en kommunal databas för invasiva arter är ett ändamålsenligt hjälpmedel i syfte att 
kontrollera och vid behov bekämpa invasiva arter. Uppdraget omfattade också att undersöka 
förutsättningarna för en sådan lösning. 
 
Vidare gav kommunstyrelsen utvecklingsenheten i uppdrag att undersöka förutsättningarna för en 
lokal behandlingsanläggning för jord innehållande växtdelar från invasiva arter. Undersökningen ska 
omfatta aspekter med hänsyn till affärsmodell, miljötillstånd, teknik, ytbehov samt ägandeskap och 
personella resurser. 

Återrapportering 
En redogörelse av vilken lagstiftning som reglerar invasiva arter i EU framgår av kansli- och 
utvecklingsenhetens tjänsteutlåtande 2022 (bilaga 1). Naturvårdsverket har sedan dess tagit fram ett 
förslag på nationell förteckning över landlevande invasiva främmande arter. Jättesliden, dvs. 
parkslide, jätteslide och hybridslide, föreslås omfattas av förteckningen.  
 
Reglering av jättesliden skulle innebära att det blir förbjudet att sälja, odla, transportera, använda 
eller släppa ut jättesliden i miljön. Regleringen kommer framför allt påverka verksamheter som 
hanterar jordmassor som innehåller växtdelar med jättesliden, ex. kommuner som genomför olika 
anläggningsarbeten. Regleringen kommer att innebära att sådana jordmassor behöver hanteras så 
att växtdelarna inte överlever och inte kan fortsätta växa eller spridas. Tillsynsmyndigheter kan 
därmed behöva ställa krav på att verksamhetsutövare vidtar nödvändiga försiktighetsåtgärder. Som 
huvudregel föreslås inget krav på att markägare ska ta bort befintliga bestånd, detta eftersom det 
ännu saknas bra metoder för det. Åtgärder för utrotning ska dock enligt Naturvårdsverkets förslag 
vidtas av markägare för bestånd som visar tecken på eller riskerar att sprida sig.  
 
Eftersom gruppen jättesliden är etablerad och spridd i stora delar landet och antagligen inte går att 
helt utrota, föreslår Naturvårdsverket nu att myndigheten tar fram hanteringsåtgärder som införs 
genom föreskrifter och vägledning om tillämpningen. Naturvårdsverket föreslår att föreskrifterna ska 
omfatta krav på att länsstyrelserna ska ta fram hanteringsåtgärdsplaner och riktlinjer för hur 
prioritering av åtgärder ska vidtas.  
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Återrapportering del 2  
När det gäller kartstöd för förekomst av invasiva arter i Oskarshamns kommun handlar det dels om 
hur förekomster ska rapporteras in och hur informationen sedan ska lagras och visas, internt för 
anställda inom kommunen och externt för våra invånare. Kansli- och utvecklingsenheten har 
undersökt möjligheten att använda kommunens WebGIS för att skapa ett kartlager med invasiva 
arter som kan visas på den externa webbsidan oskarshamn.se. Denna möjlighet finns redan idag för 
WebGIS internt under ”Artfynd och trädinventeringar” och går relativt enkelt att applicera även på 
kommunens externa webbplats. Lite mer komplicerat förefaller det vara att tillskapa möjlighet för 
kommuninvånare att rapportera in artfynd direkt till kommunen. Det beror på att information om 
förekomst av invasiva arter i kommunens WebGIS hämtas från den nationella databasen 
artportalen.se, vilket är den portal som Naturvårdsverket hänvisar allmänhetens rapportering till. 
Fyndigheter av invasiva arter kan också rapporteras in till portalen invasivaarter.nu, som i sin tur 
hämtar information från artportalen.se. Om Oskarshamns kommuns invånare skulle kunna 
rapportera in fyndigheter till kommunen, skulle den informationen i sådant fall behöva skickas vidare 
till den nationella databasen för sedan visas i kommunens kartor. Kansli- och utvecklingsenheten 
bedömer därför att det är enklare och mer konsekvent att hänvisa invånare som vill rapportera in 
fyndigheter av invasiva arter till någon av dessa portaler.  
 
Återrapportering del 3 
Oskarshamns kommun, genom Tekniska kontoret, är verksamhetsutövare över deponiområdet i 
Storskogen. En deponi för farligt avfall är nu i drift och har under 2023 - 2024 tagit emot förorenade 
massor från Verkstaden 18. Inom området finns också deponier som håller på att sluttäckas. Ett 
nyttjanderättsavtal har tecknats med Oskarshamn Energi för installering av solceller på sluttäckta 
deponiytor. Framtiden för farligt avfalldeponin är inte klargjord, men på sikt kommer den att 
sluttäckas enligt gällande krav. I samband med arbeten på Verkstaden 18 har hårdgjorda ytor 
iordningställts för sortering och hantering av jordmassor. Ytorna är anpassade för att samla upp och 
rena vatten som uppkommer från jordhanteringen. För dessa ytor finns i nuläget inget framtida 
användningsområde. Storskogens deponiområde skulle därför lämpa sig väl för att etablera en 
anläggning även för hantering av jordmassor med förekomst av växtdelar från invasiva arter. 
Områdets driftförhållanden efter avslutat saneringsprojekt på Verkstaden 18 är emellertid utredd. 
Kansli- och utvecklingsenheten anser därför att frågan om områdets framtida drift behöver klargöras 
innan eller i samband med mer detaljerade frågor som rör enskilda verksamhetsgrenar. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att delrapporteringen noteras som 
mottagen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 213, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten med tillägget att kommundirektören får i uppdrag att fortsatt utreda 
den del av uppdraget som benämns som del 3. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
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Skickas till  

För kännedom:  
Gatuchefen  
Samhällsbyggnadschefen  
 
För åtgärd:  
Kartavdelningen 
Kommundirektören 
Utvecklingschefen  
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§ 302  Dnr KS 2024/000818-1 

Återrapportering av uppdrag- Utredning om hantering 
av pensionsskuld 

Kommunstyrelsens beslut 
Återrapporteringen av uppdraget godkänns.  

Ärendet 
Kommunstyrelsen behandlade 2023-11-21, § 316, en delrapportering av uppdrag att utreda 
hantering av kommunens pensionsskuld. Nu föreligger en slutrapportering av uppdraget som finns i 
bifogad bilaga. Inom ramen för uppdraget finns också att ta fram en pensionspolicy.  
 
Sammanfattning av utredning  
En del i att hantera pensionsskulden är att arbeta med en försäkringslösen för pensioner som ligger 
som ansvarsförbindelse. Återrapporteringen avser ett inhämtat kostnadsförslag med analys av 
erbjudandet för att utvärdera om detta är en väg framåt för Oskarshamns Kommun. Enligt framtaget 
kostnadsförslag och genomförd analys bör kommunen avvakta och bevaka utvecklingen av den 
föreslagna lösningen under kommande år. 
 
Återrapporteringen i sin helhet framgår av bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Inga konsekvenser för barn och unga har noterats.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att återapporteringen av uppdraget 
godkänns. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 208, beslut enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 
Bilaga: Utredning om hantering av pensionsskuld  

Skickas till 

För åtgärd: 
Ekonomichefen 
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§ 303  Dnr KS 2024/000093-5 

Svar på motion nr 1/24 - Motverka ofrivillig ensamhet 
hos äldre 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 1/24 besvaras med hänvisning till yttrande och beslut från socialnämnden 2024-04-24, § 
36 samt mottagen information i socialnämndens arbetsutskott 2024-09-11, § 244.  

Reservation  
Ingemar Lennartsson (KD) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
I motion nr 1/24 har Ingemar Lennartsson (KD) beskrivit ofrivillig ensamhet hos äldre samt de 
konsekvenser ensamhet kan ge på en individs hälsa såsom stress, högt blodtryck, ökad risk för 
hjärtinfarkt, stroke och depression. Undersökningar från Socialstyrelsen riktade till äldre visar att 
över hälften av personer med hemtjänst eller personer i särskilt boende besväras av ensamhet.  
 
Motionären föreslår att kommunen agerar mer offensivt för att vara en viktig part i att tränga undan 
ofrivillig ensamhet bland våra äldre. Motionen föreslår:  
 - Att det vid biståndshandläggning för hemtjänst och särskilt boende också görs en 
ensamhetsscreening. 
 - Att kommunen arbetar aktivt för att informera ensamma äldre, exempelvis med hjälp av en 
seniorlots, kring kommunens och föreningslivets utbud som kan bidra till en ökad social gemenskap. 
- Att upprätta en plan för att motverka ofrivillig ensamhet och social isolering hos äldre. 
 
Motion nr 1/24 remitterades till socialnämnden för yttrande. Socialnämnden har yttrat sig över 
motionen 2024-04-24, § 36, samt i samband med behandlingen av motionen beslutat att ge 
socialförvaltningen i uppdrag att utreda förutsättningar för fortsatt arbete med att motverka ensamhet 
hos äldre.  

Yttrande från socialnämnden 2024-04-24, § 36  
När biståndshandläggaren gör ett hembesök samtalar de om den enskildes livssituation och 
mående. Frågor ställs om bland annat familjesituation, social samvaro och intressen. 
Biståndshandläggaren får en tydlig uppfattning om den enskildes situation och informerar om 
lämpliga insatser. Insatser som kan minska ensamhet är utevistelse eller social samvaro och besök 
på träffpunkt. Biståndshandläggarna informerar även om Livsberättargruppen.  
 
Som en del i det hälsofrämjande arbetet i kommunen erbjuds ett personligt hembesök till 
kommunens seniorer. Hembesöket är kostnadsfritt och helt frivilligt. Under samtalet är hälsa och 
vardagsliv i fokus och det som känns viktigt för just den personen. Syftet med besöket är att få ta del 
av information om samhällets olika möjligheter till delaktighet utifrån intresse. Kanske någon önskar 
komma till någon av våra träffpunkter. Även på träffpunkterna ges information om olika 
föreningsutbud samt frivilligorganisationer som finns i samhället, där många möter gemenskap på 
nytt, som senior. Träffpunktsverksamhet bedrivs från och med april på tio platser i kommunen och 
finns tillgängligt i samtliga ytterområden. 
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Socialnämndens arbetsutskott följde upp uppdraget 2024-09-11, § 244, och beslutade att notera 
informationen om hur projekt uppsökande verksamhet fortsatt bedrivs som mottagen. Paragrafen 
bifogas tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 1/24 besvaras med 
hänvisning till yttrande och beslut från socialnämnden 2024-04-24, § 36 samt mottagen information i 
socialnämndens arbetsutskott 2024-09-11, § 244. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-11-12, § 225, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ingemar Lennartsson (KD) och Karl-Erik Gustavsson (L) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från arbetsutskottet och yrkandet 
från Ingemar Lennartsson (KD) och Karl-Erik Gustavsson (L), och att dessa ska prövas mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från arbetsutskottet och avslå yrkandet från Ingemar Lennartsson (KD) och Karl-Erik 
Gustavsson (L). 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Motion nr 1/24 
Socialnämnden 2024-04-24, § 36 
 
Skickas till  

För kännedom:  
Socialnämnden  
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§ 304  Dnr KS 2024/000274-3 

Svar på motion nr 5/24 om förbättrad infrastruktur för 
tung trafik 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 5/24 besvaras med hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten.  

Reservation  
Leif Axelsson (SD), Ted Nyberg (SD) och Elin Vågerud (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för yrkandet från Leif Axelsson (SD).  

Ärendet 
Leif Axelsson (SD) har i motion nr 5/24 föreslagit; 
  
• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda var en lämplig plats kan vara för en nattparkering 

för tung trafik med ett matställe och en sanitär anläggning, 
• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att se vilka olika typer av bidrag eller andra finansiella 

möjligheter som finns för att kommunen ska kunna bistå med sin del i projektet kring 
nattparkeringen samt  

• att ge kommunstyrelsen i uppdrag att aktivt verka för att en sådan anläggning byggs, antingen i 
samband med att den nya vägen byggs eller efter att vägen är färdig.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten  
Kansli- och utvecklingsenheten håller till viss del med Sverigedemokraterna i Oskarshamn om att 
frågan är aktuell både för Oskarshamns kommun och för näringslivet. Åtminstone om en sådan yta 
också erbjuder möjlighet att ladda sitt fordon eller tanka med något annat förnybart drivmedel. Brist 
på den typen av ytor har bland annat framkommit i samband med den åtgärdsvalsstudie som 
Trafikverket genomför, som belyser den långsiktigt hållbara tillgängligheten till och från Gotland för 
både gods och människor. En nattparkering för tunga fordon med möjlighet till sanitär anläggning 
och försäljning av mat, förutsätter att en exploatör förvärvar ett lämpligt markområde, tillskapar 
väginfrastruktur i samverkan med aktuella väghållare, söker och erhåller nödvändiga lov, och sedan 
bygger och bedriver sin verksamhet med vinstmarginal. Kommunens roll är att planlägga, eventuellt 
markbereda och sälja mark samt bedriva myndighetsutövning i olika frågor. För långväga transporter 
håller Kansli- och utvecklingsenheten med om att den södra trafikplatsen kan lämpa sig mycket väl 
för både laddinfrastruktur, infrastruktur för alternativa bränslen, men även en eventuell nattparkering 
för tunga fordon. Den detaljplan, del av Djurhult 1:5, som nu ligger hos Mark- och miljödomstolen för 
överklagan, kommer troligtvis kunna inrymma en nattparkering om intresset skulle finnas hos en 
exploatör. Planområdet är stort, 180 ha, och ligger strategisk med närhet till E22 och järnväg. 
 
Det finns ett regionalt mål om en fossilbränslefri region 2030. För att uppnå detta behöver vi i 
Oskarshamns kommun minska de årliga utsläppen med 2,8 ton fossil koldioxid per capita4. Det har 
visat sig att så mycket som 80 % av den totala användningen av fossila oljeprodukter i Oskarshamns 
kommun har sitt ursprung i transportsektorn. Genom att arbeta med att möjliggöra för en snabb 
omställning till en fossilfri fordonsflotta, får vi med andra ord störst effekt. Oskarshamns kommun har 
tagit fram en lokal Energi och klimatplan 2023-20285 I denna har vi åtagit oss att stödja utvecklingen 

 
4 Energikontor Syd 
5 Dnr. 2023/000764-6 
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av de hållbara transporterna genom att i den fysiska planeringen ”verka för laddinfrastruktur och 
drivmedelsförsörjning i strategiska lägen för nästa generations förnybara bränslen”. Detta gör vi 
bland annat i processen med detaljplanering samt i mark- och exploateringsarbetet, där vi har stor 
möjlighet att påverka vilken typ av verksamhet kommunens mark används till. I Energi- och 
klimatplanen åtar vi oss även att ta fram en elektrifieringsstrategi samt ”verka för att företag och 
organisationer i kommunen tar del av medel och satsningar för utveckling av hållbara resor och 
transporter, exempelvis Klimatklivet.” En elektrifieringsstrategi kommer vi att ta fram under 2025. Vi 
har i kommunen också en översiktsplan med 11 hållbara utvecklingsstrategier. En av dem anger att 
”vi vill växa smart i hållbara lägen”, och utveckla bebyggelse där det finns goda förutsättningar i form 
av annan infrastruktur. ”Alltid nära Oskarshamn” innebär att vi ska vara en viktig nod och arbeta med 
att stärka och utveckla våra vägar, järnvägar och annan infrastruktur, för att på så sätt skapa en 
förstorad arbetsmarknadsregion. Vi skriver också att vi ska bidra till att minska transportsektorns 
klimatpåverkan. 
 
I samverkansnätverket CNETO, Centrum för ny energiteknik i Oskarshamn, har vi en arbetsgrupp 
som är inriktad på elektrifiering av tung trafik. Där spelar både näringslivet och akademin en viktig 
roll i att driva utvecklingen framåt. Förra året genomfördes exempelvis ett examensarbete vid 
civilingenjörsutbildningen på KTH, en teknisk och samhällsekonomisk analys av publik 
laddinfrastruktur för tunga fordon i Oskarshamn. Arbetet genomfördes i samarbete med det lokala 
näringslivet. Studien riktade framför allt in sig på infrastruktur för fordon som körs inom 
Oskarshamns stad, men visade på goda affärsmöjligheter för publika laddstationer. I studien 
pekades också några lämpliga platser ut i centrala Oskarshamn. Med detta sagt så bedömer kansli- 
och utvecklingsenheten att en nattparkering för tung trafik kan bidra till en positiv utveckling av 
Oskarshamns kommun om den också erbjuder möjlighet att ladda sin lastbil eller tanka alternativa 
förnybara drivmedel. Utvecklingen av den typen av verksamheter ska dock ske på den privata 
marknaden. Medel finns att söka om man vill installera laddinfrastruktur, antingen genom 
Klimatklivet eller hos Energimyndigheten. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Barn och unga förväntas inte påverkas negativt till följd av detta beslut. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 5/24 besvaras med 
hänvisning till yttrandet från kansli- och utvecklingsenheten. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-12-11, § 219, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från arbetsutskottet och yrkandet 
från Leif Axelsson (SD), och att dessa ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
denna propositionsordning.  
 
Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från arbetsutskottet och avslå yrkandet från Leif Axelsson (SD).   
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
KSAU 2024-11-12, § 219 
Motion nr 5/24 

Skickas till 
 
För kännedom:  
Samhällsbyggnadschefen  
Gatuchefen 
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§ 305  Dnr KS 2024/000850-1 

Beslut om särskilt föreningsbidrag- Bråbygdens 
intresseförening 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Ett bidrag om 1,8 mkr beviljas till Bråbygdens intresseförening för ansökan om ekonomiskt stöd 

för renovering av Bråbygdens förskola och fritidshem.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114).  

Ärendet 
Den politiska majoriteten, Socialdemokraterna och Moderaterna, har tagit fram förslag på utdelning 
av särskilda bidrag till föreningar i kommunen. Bråbygdens intresseförening har inkommit med en 
ansökan om ekonomiskt stöd för renovering av Bråbygdens förskola och fritidshem och föreslås få 
medel om 1,8 mkr för att finansiera renoveringen.  
 
Se ansökan från föreningen i bilaga till tjänsteutlåtandet.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Enligt beskrivning i ansökan;  
I Bråbo gamla skola bedrivs sedan 2006 en fristående förskole- och fritidshemsverksamhet. Skolan 
har idag 23 barn inskrivna i förskolan och 9 barn på fritidshemmet. Under året planeras ytterligare 7 
barn tillkomma till verksamheten.  
 
Enligt ansökan så klarar föreningen inte av att hantera kommande större renoveringar på byggnaden 
med ideella insatser. Gymnastiksal och toaletter beskrivs ha de största behoven av renovering.  
 
I hanteringen av ansökan har ingen ytterligare barnkonsekvensanalys utöver informationen i 
föreningens ansökan genomförts. Investeringar i gymnastiksal och toaletter bedöms dock få positiva 
konsekvenser i vardagen för de barn och unga som finns i lokalerna och kan i en förlängning bidra 
till att förskole- och fritidsverksamhet kan fortsätta bedrivas i närområdet för de barn och unga som 
bor i Bråbygden.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli -och utvecklingsenheten föreslås enligt följande; 
  
- Ett bidrag om 1,8 mkr beviljas till Bråbygdens intresseförening för ansökan om ekonomiskt stöd 

för renovering av Bråbygdens förskola och fritidshem.  
- Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114).  

Dagens sammanträde 
Leif Axelsson (SD) och Ingemar Lennartsson (KD) yrkar bifall till förslaget.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Bilaga: Ansökan från Bråbygdens intresseförening 

Skickas till 

För åtgärd: 
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen  

För kännedom: 
Bråbygdens intresseförening 
Bildningsförvaltningen  
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§ 306  Dnr KS 2024/000852-1 

Beslut om särskilt föreningsbidrag- Hjortbergets 
skidklubb 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Ett bidrag om 600 tkr beviljas till Hjortbergets skidklubb för att färdigställa anläggningen inför 

kommande säsong.  
2. Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114). 

Ärendet 
Den politiska majoriteten, Socialdemokraterna och Moderaterna, har tagit fram förslag på utdelning 
av särskilda bidrag till föreningar i kommunen. 
 
Hjortbergets skidklubb har i flera år utvecklat anläggningen vid Hjortberget. I flera steg har 
möjligheterna till att skapa förutsättningar för skidåkning förbättrats. Tillverkning av snö, 
investeringar i nya liftar och under året uppförande av ett nytt föreningshus för bland annat uthyrning 
av skidor. Anläggningen kommer skapa möjlighet i ett regionalt perspektiv för människor att ta 
tillvara på den korta vinterperiod våra breddgrader medger. 
 
Hjortberget är en ideell förening som har lagt ner många ideella timmar under många år i att nå sin 
vision. Kommunala medel har vägts upp av stor ideell insats, bara i år beräknas den ideella insatsen 
till 500 tkr.  
 
I dialog med föreningen har kommunen utvärderat möjligheterna till att färdigställa hela 
anläggningen inför kommande säsong. Utöver redan påbörjade och avslutade projekt finns ett behov 
av att få bra energiprestanda och tillgänglighet till anläggningens alla delar – utomhus och inomhus  
-  och dessa kompletterande arbeten beräknas uppgå till nära 600 tkr.  
 
Kommunal finansiering anses med detta bidrag vara avslutad för uppförande av Hjortbergets 
skidanläggning. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Möjligheten att ha tillgång till en lokal skidbacke med verksamhet genom skidklubben är värdefull för 
målgruppen barn och unga. Skidåkning/ vintersport tillgängliggörs för målgruppen genom att kunna 
köpa liftkort och hyra utrustning för en lägre kostnad i ett centrumnära läge. Detta i relation till de 
kostnader som det innebär att åka skidor på annan ort. Att skidklubben kan ha en bra verksamhet 
bidrar därmed till att kommunen kan möjliggöra en mångfald av aktiviteter för barn och unga som 
uppmuntrar till rörelse och lek under den period då det finns snö.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande; 
  
- Ett bidrag om 600 tkr beviljas till Hjortbergets skidklubb för att färdigställa anläggningen inför 

kommande säsong.  
- Finansiering sker genom att ianspråkta medel från kommunstyrelsens budget för utveckling och 

bidrag 2024, genom tilläggsbudget för år 2024 (beslutad KF 2024-10-21, § 114). 
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 

Skickas till  

För åtgärd: 
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen  

För kännedom: 
Hjortbergets skidklubb 
Bildningsförvaltningen/Fritidskontoret  
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§ 307  Dnr KS 2024/000857-1 

Beslut om omfördelning av budgetmedel- 
Föreningsbidrag samhällsföreningar 

Kommunstyrelsens beslut 
150 tkr omfördelas från kommunstyrelsens budget för utveckling och bidrag 2024 till 
Landsbygdsutvecklarens medel för föreningsbidrag 2024 för att möjliggöra en fördelning av 
föreningsbidrag till samhällsföreningarna i Figeholm/Fårbo/Misterhultsbygden enligt föreliggande 
förslag.  

Ärendet 
Inom ramen för processen Medborgarbudget 2024 finns det ett antal inkomna förslag från 
samhällsföreningarna i Figeholm/Fårbo/Misterhultsbygden som inte uppfyllt kraven enligt riktlinjerna 
för processen för Medborgarbudget. Ett antal av dessa förslag/ansökningar innebär mindre bidrag 
och medfinansiering till projekt som föreslås kunna beviljas av Landsbygdsutvecklaren genom ett 
tillskott av budgetmedel till Landsbygdsutvecklarens medel för föreningsbidrag 2024.  
 
Exempel på förslag som kan genomföras;  
 
Solstolar, växter – Bastuföreningen Krokstorp 
Hjärtstartare och tillhörande skåp – Samhällsföreningen i Baggetorp 
Båtmotor att röja fram vattenspegel – Samhällsföreningen Figeholm 
Mer tillgänglig hjärtstartare Mörtfors – Samhällsförening Mörtfors 
Mötesplats Flivik, renovering av smedja – Flivik byalag 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några direkta konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli -och utvecklingsenheten föreslås att 150 tkr omfördelas från 
kommunstyrelsens budget för utveckling och bidrag 2024 till Landsbygdsutvecklarens medel för 
föreningsbidrag 2024 för att möjliggöra en fördelning av föreningsbidrag till samhällsföreningarna i 
Figeholm/Fårbo/Misterhultsbygden enligt föreliggande förslag.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  

Comfact Signature Referensnummer: 168518SE



     
    PROTOKOLL Sida 71 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-19 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

 
Skickas till 

För åtgärd: 
Landsbygdsutvecklaren 
Förvaltningsekonomen kommunledningsförvaltningen  
 

  

Comfact Signature Referensnummer: 168518SE



     
    PROTOKOLL Sida 72 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-19 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 308  Dnr KS 2024/000375-7 

Antagande av ny förbundsordning för Kretslopp 
Sydost 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Under förutsättning att beslut tas i samtliga medlemskommuner;  
 
Oskarshamns kommun antar ny förbundsordning för Kretslopp Sydost.  

Ärendet 
Oskarshamns kommun ska genom beslut i kommunfullmäktige som medlemskommun i 
kommunalförbundet Kretslopp Sydost anta en ny förbundsordning. Kretslopp Sydost har 
sammanfattat ärendet i bifogat missiv, 2024-10-29.  

Bakgrund 
Kretslopp Sydosts förbundsdirektion beslutade, 2023-12-08, § 51, att ge förbundsdirektören i  
uppdrag att göra en översyn av förbundsordningen och ta fram ett förslag till ny förbundsordning.  
 
Tidplan för arbetet med ny förbundsordning i två faser 
Kretslopp Sydost har meddelat att arbetet med en ny förbundsordning har delats upp i två olika faser 
enligt följande: 
 
Fas 1: Arbetet bedrivs så att en reviderad förbundsordning träder i kraft 2025-01-01. Denna  
innehåller inga förändringar av den politiska organisationen. 
 
Fas 2: Arbetet bedrivs stegvis och påbörjas i början av 2025 och resulterar i ett förslag till ny  
förbundsordning som även omfattar den politiska organisationen. Medlemskommunernas  
respektive kommunfullmäktige tar beslut om antagande under 2026, i den nuvarande  
mandatperioden (före valdagen 2026). En ny förbundsordning träder i kraft i och med ny  
mandatperiod från och med 2027-01-01. 
 
Förslaget till ny förbundsordning, utifrån uppdrag om revidering i fas 1, har varit utsänd till 
medlemskommunerna på remiss. Oskarshamns kommun yttrade sig genom beslut i 
kommunstyrelsen 2024-09-03, § 215.  Av bifogat missiv från Kretslopp Sydost framgår genomförda 
justeringar efter remissrundan.  
 
Förslag till ny förbundsordning finns i bilaga 2 till tjänsteutlåtandet. Bilagt finns också en version där 
samtliga justeringar är markerade.   
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget om att anta den nya förbundsordningen bedöms inte få några direkta konsekvenser för 
barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att Oskarshamns kommun, under 
förutsättning att beslut tas i samtliga medlemskommuner, antar ny förbundsordning för Kretslopp 
Sydost. 
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Missiv Kretslopp Sydost 2024-10-29 
Styrande dokument: Ny förbundsordning för antagande 
Bilaga: Förbundsordning med synligt revideringar 
Bilaga: Förbundsdirektionens beslut 2024-10-18, § 32  

Skickas till 
Kretslopp Sydost 
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§ 309  Dnr KS 2024/000849-1 

Antagande av taxor för Kretslopp Sydost 2025 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Under förutsättning att beslut tas i samtliga medlemskommuner;  
 
Taxor och taxeföreskrifter för år 2025 för Kretslopp Sydost antas.  

Ärendet 
Förbundsdirektionen för Kretslopp Sydost överlämnar förslag om taxor för år 2025 för beslut i 
medlemskommunerna. Kommunfullmäktige i respektive medlemskommun ska besluta om att anta 
taxorna.  

Bakgrund 
Taxan för kommunalt avfall är utfärdade enligt bestämmelser i Miljöbalkens 27  
kap 4 § och enligt bestämmelserna i ”Föreskrifter för avfallshantering för Kretslopp  
Sydost omfattande Kalmar, Mörbylånga, Nybro, Oskarshamn, Sävsjö, Torsås,  
Uppvidinge och Vetlanda kommuner”. 
 
Renhållningstaxan ska bidra till att styra mot målen i avfallsplanen och vara  
utformad så att incitament ges till ökat kundengagemang med en förbättrad  
arbetsmiljö och miljöriktigt beteende som följd (Miljöbalken 27 kap 5 §). 

Taxor 2025 
Se förslag till taxor från Kretslopp Sydost 2025 i bilaga som bifogas tjänsteutlåtandet.  
 
I bifogat följebrev får medlemskommunerna också följande information från Kretslopp Sydost;  
 
Kretslopp Sydost föreslår som framgår av förbundsdirektionens förslag att taxorna ska vara 
oförändrade med undantag av ett antal taxor som framgår av tabellen i dokumentet.  
 
Förändringarna av taxorna föreslås för att kompensera för kostnadsökningar avseende hanteringen 
av respektive avfall. Det handlar både om kostnad för avsättning och insamling, till exempel kostnad 
för transporter samt kostnad för förbundet att lämna slam till medlemskommunernas 
mottagningsanläggningar. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att, under förutsättning att beslut 
tas i samtliga medlemskommuner, taxor och taxeföreskrifter för år 2025 för Kretslopp Sydost antas. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Följebrev till förslag på taxor 2025 
Kretslopp Sydost taxa 2025 
Förbundsdirektionen 2024-10-18, § 28 

Skickas till 
Kretslopp Sydost 
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§ 310  Dnr KS 2023/000337-30 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen noteras som mottagen. 

Ärendet 
Enligt beslut av kommunstyrelsen 2018-03-20, § 58, ska det finnas en stående ärendepunkt på 
kommunstyrelsens dagordning, där resultatet av ägardialoger med de kommunala bolagen och 
stiftelserna rapporteras.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör rapporterar att ingen ägardialog har genomförts under perioden.  
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§ 311  Dnr KS 2024/000050-37 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  
 
Dagens sammanträde 
Kommundirektören redovisar aktuella händelser och projekt inom kommunens verksamheter, enligt 
följande;  
 
- Näringslivschefen i kommunen avslutar sin tjänst under januari månad. Arbete pågår för att 

utreda organisering och funktion för näringslivsfrågorna.  
- Förvaltningschef bildningsförvaltningen går i pension. Rekrytering har påbörjats, ansökan ute 

just nu.   
- Ansökan Naturvårdsverket om medel för att stimulera för ny kärnkraft. Kommunstyrelsens 

arbetsutskott har tagit beslut om ansökan, se redovisning av delegationsbeslut.   
- Regional planering kommande infrastrukturplan-  möte i Högsby under oktober månad.  
- Smålandshamnar AB och kommunen deltar i Trafikverkets dialog gällande ÅVS- arbetet i 

förbindelse till Gotland. Återkoppling på arbete under våren 2025.  
- Överklagande Kvastmossen. Indikation från domstolen är att sista datum senaste veckan för 

komplettering av yttranden i handläggningen. Beredning i domstolen under slutet av 
november/början av december.  

- Höjd beredskap/civil beredskap aktuellt och pågående i kommunerna – pågående arbete på 
Länsstyrelsen för att utreda förutsättningarna om ett erfarenhetsutbyte med Ukraina och 
grannländer.  

- Medarbetarenkät 2024 avslutad. Resultat redovisat i Cesam och i personalutskottet, sprids nu till 
chefer och arbetsgrupper. Generellt visar resultatet en likhet med resultatet för år 2023. 
Personalutskottet har sedan tidigare i år tagit beslut om prioriterade områden att arbeta med 
utifrån resultatet vilka kvarstår.  

 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 312  Dnr KS 2024/000860-1 

Information från Region Kalmar län om Oskarshamns 
sjukhus 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  
  

Dagens sammanträde 
Regionstyrelsens presidium och regionens ledning deltar på kommunstyrelsens sammanträde för att 
informera om förändringsarbetet inom sjukvården i Kalmar län och på Oskarshamns sjukhus, enligt 
följande;  

Insatser för ökad tillgänglighet 
- Stärka tillgängligheten på länets hälsocentraler och ersätta dagens primärvårdsjourer på 

vardagar med utökade öppettider på hälsocentralerna dagtid måndag till fredag samt ta fram en 
dimensionering för helgöppna hälsocentraler. 

- Påbörja ett arbete för stärkt samverkan mellan akutmottagning, ambulans och hälsocentral i 
syfte att på ett tydligare sätt vägleda patienter till rätt vårdnivå. Arbetet ska omfatta hela länet. 

- Ta fram en länsövergripande handlingsplan för att uppnå köfrihet till operation. 

Framtida utveckling för Oskarshamns sjukhus – närsjukvård och ett nytt 
akutvårdskoncept 
- Medicinkliniken ska utveckla en god tillgänglighet framför allt till invånare med kroniska 

sjukdomar samt de med komplexa vårdbehov, bland annat genom att patienterna har en fast 
läkarkontakt.  
 

- En förutsättning är att resurser frigörs inom medicinkliniken, framför allt för läkargruppen. De 
samlade åtgärderna förväntas på sikt leda till ett minskat inflöde på medicinakuten på 
Oskarshamns sjukhus.  
 

- Nya arbetssätt ska fortsätta utarbetas inom och mellan primärvården och medicinkliniken på 
Oskarshamns sjukhus (hembesök, distansmonitorering, bättre kontaktvägar mellan 
sjukvårdspersonal inom sjukhusvården, ambulansen, primärvården och kommunerna).  
 

- Utökade möjligheter till direktinläggning och stärkt samverkan med berörda kommuner för de 
mest sköra, sjuka eller komplexa patienterna - vilket ger dem ett snabbare och bättre 
omhändertagande. 
 

- Målbilden är att den nya akutprocessen kommer på sikt bedrivas med allmänmedicin som bas 
genom att hälsocentralerna under dagtid kan remittera till medicinkliniken både för medicinsk 
bedömning och inläggning på Oskarshamns sjukhus samt direktinläggning nattetid. Detta 
innebär ett fortsatt omhändertagande dygnet runt för de patienter som behöver det. 
 

- Arbetet kommer att ske stegvis där ett första steg är att säkerställa att de få spontana besök till 
medicinakuten som sker nattetid får ett annat omhändertagande. Nuvarande upplägg har risker 
utifrån patientsäkerhet och invånarna skulle kunna få hjälp på ett bättre sätt.  
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- En bärande princip är att samverkan förstärks mellan sjukhusen i Oskarshamn, Kalmar och 
Västervik för en ändamålsenlig akutprocess i Kalmar län.  
 

- De medicinska insatser som idag görs på Oskarshamns sjukhus kopplat till rädda hjärnan samt 
övervakning av hjärtpatienter kommer att finnas kvar. Detta innebär att såväl strokepatienter 
som hjärtpatienter fortsatt får vård. 
 

- En fördjupad analys ska göras av de patienter som handläggs inom det så kallade snabbspåret. 
I framtiden ska omhändertagandet utgå från samma princip som övriga länet där 
hälsocentralerna utgör grunden.  
 

- Ett stegvis utvecklingsarbete ska ske och i takt med att förändringar genomförs avseende 
Oskarshamns sjukhus ges uppdrag om en helgöppen hälsocentral i Oskarshamn.  

 

Inrätta slutenvårdsplatser för rehabiliteringspatienter med komplexa behov vid 
Oskarshamns sjukhus och utöka länets rehabiliteringskapacitet. 
- Arbetet ska utgå från regionens rehabverksamhet i nära samverkan med länets tre sjukhus, 

primärvården och länets kommuner. Patientens egenkraft och de digitala möjligheterna är 
naturliga delar i ett fortsatt arbete. 

- Hälso- och sjukvårdsförvaltningen kommer att arbeta vidare med att stegvis etablera 
slutenvårdsplatser för rehabiliteringspatienter med komplexa behov på Oskarshamns sjukhus.  

- Vårdplatserna ska organiseras inom befintlig klinik och kompetensuppbyggnad kommer att ske 
stegvis. Detta ska utgöra en del av det närsjukvårdskoncept som ska utvecklas på Oskarshamns 
sjukhus och införandet ske genom frigörande av andra resurser. 

 

Framtida utveckling för Oskarshamns sjukhus – närsjukvård och ett nytt 
akutvårdskoncept samt slutenvårdsplatser för rehabiliteringspatienter med komplexa 
behov 
- Ett sammanhållet och stegvis förändrings- och utvecklingsarbete genomförs under 2025.  
- Regionen har bildat en styrgrupp som leder arbetet framöver 
- Kommunikationsinsatser till berörda samarbetspartners och invånare ska kontinuerligt 

genomföras. 
- Just nu är mycket fokus på dialog med chefer och medarbetare på Oskarshamns sjukhus samt i 

primärvården – viktigt att vi bygger framtiden tillsammans med dem och att de är med och tar 
fram hur vi ska jobba framöver för att ge våra invånare bästa möjliga vård. 

 
Frågor ställs till regionens företrädare efter föredragningen.   
 
Ordföranden tackar representanterna från Region Kalmar län för lämnad information samt ställer 
proposition på att den noteras som mottagen och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 313 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående ärenden noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000811 Utvärdering sommarlovsbiljetter 2024 och erbjudande om köp 2025 

 
• KS 2024/000812 Meddelande 11/2024 - Revidering av OPF-KL18 med nytt namn OPF-KR 25 

(omställningsstöd och pension för förtroendevalda) 
 

• KS 2024/000816 Beslutsexpediering BN - Svar på e-förslag nr 20118 - Studentmössa som 
examensgåva för att minska den ekonomiska pressen för familjer med 
sistaårselever 
 

• KS 2024/000150 Beslut om kommuntal 2025-  Kalmar län 
 

• KS 2024/000199 Socialnämndens sammanträdesplan 2025 
 

• KS 2024/000231 Informationsbrev om medelstilldelning 2025 till Samordningsförbundet i Kalmar län 
 

• KS 2024/000336 Beslut - Brev från Kammarrätten i Jönköping i 2735-24 
 

• KS 2024/000466 Minnesanteckningar lokala brå 2024-09-19 
 

• KS 2024/000487 Beslut Statlig medfinans 2025-2027 
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§ 314 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående delegationsbeslut noteras som anmälda.  
 
• KS 2024/000771 Beslut om att inte lämna ut allmän handling- personuppgifter förtroendevalda.  

Delegat: Kommunsekreterare  
 

• KS 2024/000790 Avslag - Begäran om utlämnande av allmän handling, Kommunal.  
Delegat: Kommunsekreterare 
 

• KS 2024/000826 Beslut, avslag - Begäran om utlämnade av handlingar – Lönelista.  
Delegat: Kommunsekreterare 
 

• KS 2024/000844 Avslag - Begäran om utlämnande av allmän handling, protokoll Kristdala kommun 
1963.  
Delegat: Kommunsekreterare 
 

• KS 2023/000094 Uppföljning av stadsmiljöavtal 
Delegat: Kommundirektören  

 
• KS 2023/000045 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 

Överlåtelse av arrendeavtal, del av Kolberga 3:1, WRS Holding  AB.  
Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott  
 

• KS 2024/000440 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 
Uppföljning- Handlingsplan för åtgärder i systemet Medvind.  
Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

• KS 2024/000525 Yttrande- Remiss SOU 2024:50 Nätt och jämnt - Likvärdighet och effektivitet i 
kommunsektorn. Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

• KS 2024/000583 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 
Ansökan om medel ut Gösta och Karin Hedströms donation 2024.  
Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

• KS 2024/000728 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 
Ansökan om bidrag från Naturvårdsverket för att utveckla planeringsförutsättningar och 
arbetssätt för etablering av ny kärnkraft. Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

• KS 2024/000758 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 
Förslag om att teckna andelar i Oskarshamn Energis Solcellspark.  
Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

• KS 2024/000813 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 
Återrapportering av uppdrag i Löneöversyn 2024- Analys av fackliga yrkanden. 
Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
 

Comfact Signature Referensnummer: 168518SE



     
    PROTOKOLL Sida 82 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-11-19 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

• KS 2024/000817 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott sammanträde den 2024-11-12 - 
Medfinansiering LOVA-projekt Havslätt. Delegat: Kommunstyrelsens arbetsutskott 
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